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• Zapraszamy poszukiwaczy

skarbów – str. 14

• Relacja z Balu

10-lecia

Stowarzyszenia

Sàsiedzkiego Stara

Mi∏osna – str. 19

• Rondo

Bezimiennego

Zdobywcy Szos
– str. 16
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Jesienià wszystkie parki Warszawy,
a jest ich ponad 80, wyglàdajà urokli-
wie, szczególnie w ciep∏e i pogodne dni.
Te najpi´kniejsze kuszà nas wiekowym
drzewostanem, zadbanymi alejkami
i niepowtarzalnym klimatem. Mamy je
na wyciagni´cie r´ki, zawsze znajdzie
si´ chwila by tam zawitaç. W weekend,
kiedy mamy wi´cej czasu warto zatem
wybraç si´ za miasto i odwiedziç inne
malownicze miejsca: parki botaniczne
oraz arboreta, zwane równie˝ parkami
dendrologicznymi. Od innych parków

wyró˝nia je bardziej naukowo-dydak-
tyczny charakter. Znajduje si´ w nich
wiele ciekawych kolekcji gatunków flo-
ry ojczystej i nie tylko. Wiele z tych ga-
tunków to okazy uni-
katowe lub chronio-
ne – podczas spaceru
mamy okazj´ obej-
rzeç w naturalnych
warunkach. 

Wybierajàc cel na-
szej podró˝y nie mo-
˝emy nie wziàç pod
uwag´ arboretum
Szko∏y G∏ównej Go-
spodarstwa Wiej-
skiego w Rogowie.
Arboretum po∏o˝o-
ne jest na terenie
województwa ∏ódz-

kiego, w powiecie brzeziƒskim, w gmi-
nie Rogów. Odleg∏oÊç od Warszawy
wynosi oko∏o 100 km, od ¸odzi
– 40 km. Jest to jeden z najwi´kszych
tego typu ogrodów w Polsce (o po-
wierzchni 53,76 ha) a ponadto, obok
Arboretum Kórnickiego i ogrodów bo-
tanicznych w Warszawskim Powsinie
i Wroc∏awiu, jest to naj-
wi´ksza kolekcja drzew
i krzewów w Polsce, choç
najmniej z nich wszyst-
kich znana. Ma ono po-
staç parku leÊnego, bez
du˝ych powierzchni traw-
ników i otwartych prze-
strzeni, za to z g´stwinà
krzewów i drzew. Sk∏ada
si´ z trzech cz´Êci: kolek-
cji dendrologicznych, al-
pinarium i leÊnych po-
wierzchni doÊwiadczal-
nych. Kolekcje dendrolo-
giczne drzew i krzewów,
które stanowià, obok alpinarium, naj-
wi´kszà atrakcj´ tego leÊnego ogrodu
obejmujà ok. 2400 gatunków i odmian.
Wszystkie stare sosny, d´by, graby i in-
ne drzewa b´dàce szkieletem ogrodu
to pozosta∏oÊci po lesie, na terenie któ-
rego ponad 75 lat temu powsta∏o Ar-
boretum. W parku znajdziemy du˝y
zbiór roÊlin ozdobnych, tj. krzewuszki,
˝ylistki, jaÊminowce, tawu∏y, magnolie,
ja∏owce, ˝ywotniki, które zosta∏y spro-
wadzone z Kórnika, Krakowa, Warsza-
wy a nawet z zagranicy m.in. z Berlina. 

Najlepszym momentem na wyciecz-
k´ do Rogowa jest wiosna, kiedy zieleƒ
budzi si´ do ˝ycia a park obsypany jest
kwiatami azalii i magnolii, oraz jesieƒ.
Ju˝ w pierwszej po∏owie paêdziernika

w arboretum zaczyna si´ prawdziwa
burza barw. Pierwsze skrzypce grajà tu
klony (Acer sp.) z pi´knie przebarwia-
jàcymi si´ klapowanymi liÊçmi, w kolo-
rach od ˝ó∏ci do ognistej czerwieni.
Barwny obraz dope∏niajà m.in. krzewy
z rodziny oczarowatych – Hamameli-
daceae. Warto wspomnieç w tym miej-
scu, ˝e Arboretum posiada najwi´kszà
kolekcj´ klonów w tej cz´Êci Europy
i jednà z najbogatszych na Êwiecie! 

Spacerujàc w g´stwinie tajemni-
czych, dzikich alejek mo˝emy nie tylko
doskonale wypoczàç, ale te˝ wynieÊç
z naszej w´drówki troch´ ciekawej
wiedzy przyrodniczej. Dodatkowà
atrakcjà sà organizowane przez Arbo-
retum ogniska z pieczeniem kie∏basek,
przeja˝d˝ki zabytkowà kolejkà wàsko-
torowà, pouczajàce lekcje o tematyce
przyrodniczo-leÊnej oraz mo˝liwoÊç
zwiedzania Muzeum Lasu i Drewna. 

Jeszcze w paêdzierniku Arboretum
otwarte jest w ciàgu tygodnia w godzi-
nach 7.00–18.00 a w soboty, niedziele
i Êwi´ta od 10.00 (od listopada czynne
krócej). Naj∏atwiej dojechaç tam samo-
chodem (obiekt po∏o˝ony jest oko∏o
1,5 km od trasy nr 72 ¸ódê – Rawa Ma-

zowiecka), lub wybraç si´
pociàgiem osobowym re-
lacji ¸ódê Fabrycz-
na – Skierniewice i wy-
siàÊç na stacji Rogów.
DojÊcie ze stacji do
ogrodu zajmuje oko∏o 15
minut. Wi´cej przydat-
nych informacji o parku
oraz mapk´ znajdziemy
w Internecie na stronie
arboretum.sggw.pl lub
pod numerem telefonu
(46) 874 81 36. 

Arch. kraj.
Irmina Sieraƒska

Jesienny spacer za miastem

Fot. 2. Kolekcje roÊlin drzewiastych w jesiennej szacie – klony (êród∏o internetowe).

Fot. 1. LeÊne powierzchnie doÊwiadczalne
(êród∏o internetowe).

Fot. 3. Malownicze alejki spacerowe (êród∏o internetowe).
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Szanowni Paƒstwo!
Paêdziernikowa sesja

Rady Dzielnicy odby∏a si´
w dniu 19.10. Jej g∏ównym
tematem by∏o zaopiniowa-
nie projektu za∏àcznika
dzielnicowego bud˝etu m.
st. Warszawy. Poniewa˝ bu-
d˝et stolicy, w skutek kryzy-

su, a tak˝e zmian w prawie podatkowym, wyglà-
da bardziej ni˝ mizernie, to i bud˝ety dzielnic za-
chwycajàce nie sà. Choç najgorsze nie sà ci´cia
na rok 2010, ale prognozy na nast´pne 5 lat...
A ci´cia przysz∏oroczne sà i tak ogromne, szcze-
gólnie w zakresie inwestycji. Szczegó∏y naszego
bud˝etu przybli˝´ szerzej w nast´pnym numerze
WiadomoÊci Sàsiedzkich, dziÊ tylko krótka
wzmianka o tym, na co czekamy najbardziej –
o inwestycjach. I nie jest tu ró˝owo, bo na rok
przysz∏y, Warszawa przeznaczy∏a nam zaledwie
ok. 20,5 mln z∏ (w roku bie˝àcym wykonanie in-
westycji prognozowane jest na ok. 30 mln. z∏).

Zarzàd Dzielnicy zapowiada, ˝e te 20,5 mln,
to jeszcze nie koniec tego, co uda nam si´
osiàgnàç. Przypomina, ˝e w ciàgu minionego
roku, ró˝nymi metodami, uda∏o si´ pozyskaç
dodatkowe 5 mln z∏, w stosunku do pierwotne-
go bud˝etu. Prócz tego, jest szansa na inwesty-
cje realizowane na terenie Weso∏ej przez inne
jednostki m.st. Warszawy, w szczególnoÊci
MPWiK oraz ZDM.

Jednak dzielenie biedy zawsze budzi emocje,
stàd i na tej ostatniej sesji ich nie zabrak∏o. Osta-
tecznie, Rada pozytywnie zaopiniowa∏a projekt

bud˝etu pod warunkiem zwi´kszenia Êrodków
na inwestycje drogowe.

W tle dyskusji o roku przysz∏ym, nieco niezau-
wa˝alnie przesz∏a prezentacja przygotowana przez
skarbnika Warszawy. Jednoznacznie wynika z niej,
˝e w∏adze naszego miasta chcà uzale˝niç wy-
sokoÊç Êrodków przeznaczonych dla poszcze-
gólnych dzielnic od liczby zameldowanych tam
mieszkaƒców. To bardzo z∏a wiadomoÊç dla We-
so∏ej, bo jesteÊmy jednà z najmniejszych dzielnic.
Na dodatek, spora grupa mieszkaƒców nie jest
u nas zameldowana. Wed∏ug szacunków urz´du
statystycznego, mo˝e to byç nawet oko∏o 4 tys.
osób. Nietrudno policzyç, ˝e obecnie na jednego
mieszkaƒca Weso∏a statystycznie inwestuje ok.
1 tys. z∏. Te 4 tys. niezameldowanych osób po-
mno˝one przez 1 tys. to niebagatelna kwota
4 mln. z∏ inwestycji mniej!!! To 1/3 kosztów budo-
wy szko∏y, 2 du˝e lub 4 mniejsze ulice...

DDllaatteeggoo  ppoozzwwaallaamm  ssoobbiiee  nnaa aappeell  ddoo  wwsszzyysstt--
kkiicchh  nniieezzaammeellddoowwaannyycchh::  DDrrooddzzyy  SSààssiieeddzzii,,  mmeell--
dduujjcciiee  ssii´́..  TToo  nniiee  ttaakkii  wwiieellkkii  kk∏∏ooppoott  aa oobbss∏∏uugguujjààccyy
nnaass  UUrrzzààdd  SSkkaarrbboowwyy  WWaawweerr  jjeesstt  ddoossyyçç  pprrzzyyjjaa--
zznnyy  ppooddaattnniikkoomm..  MMeelldduujjcciiee  ssii´́,,  ddzzii´́kkii  tteemmuu  sszzyybb--
cciieejj  bb´́ddzziiee  pprrzzyybbyywwaa∏∏oo  ddrróógg,,  cchhooddnniikkóóww  ii llaattaarrnnii..
MMeelldduujjcciiee  ssii´́,,  aallbboo  dd∏∏uuggiimmii  llaattaammii  bb´́ddzziieemmyy
cczzeekkaaçç  nnaa wwiieellee  nniieezzbb´́ddnnyycchh  iinnwweessttyyccjjii..  IInnffoorr--
mmaaccjjee  oo pprroocceedduurrzzee  mmeelldduunnkkoowweejj  ooppuubblliikkuujjeemmyy
ww nnaasstt´́ppnnyymm  nnuummeerrzzee  WWiiaaddoommooÊÊccii  SSààssiieeddzz--
kkiicchh,,  zzaaÊÊ  nnaa bbiiee˝̋ààccoo  mmoo˝̋nnaa jjee  uuzzyysskkaaçç  ww WWOOMM--
--iiee  nnaasszzeejj  ddzziieellnniiccyy  ppoodd nnuummeerreemm 777733 6600 0000..

Wracajàc do sesji, pozosta∏e punkty obrad
przesz∏y bez echa. W szczególnoÊci Rada zapo-

zna∏a si´ z informacjami o stanie pozyskiwania
gruntów i sprzeda˝y mienia (obrót praktycznie ze-
rowy, sà do sprzeda˝y 2 dzia∏ki po ok. 1 tys. m2

w Centrum). Rada przyj´∏a tak˝e protokó∏ z prze-
prowadzonej przez Komisj´ Rewizyjnà kontroli
odnoÊnie wybranych dotacji dla organizacji
pozarzàdowych. Rada negatywnie zaopiniowa∏a
wniosek o lokalizacj´ kolejnego salonu gier
na automatach. Ta ostatnia decyzja oczywiÊcie
nie oznacza, ˝e taki salon nie powstanie, nie b´-
dzie móg∏ on jednak mieç wnioskowanej liczby
15–70 automatów. A na powstawanie ma∏ych
salonów wp∏ywu nie mamy. W uzasadnieniu
negatywnej opinii dla tego wniosku najlepiej
zacytowaç osoby z naszej Komisji OÊwiaty:
„Hazardu w Weso∏ej nie chcemy!”

Kolejna sesja Rady, na którà ju˝ dziÊ serdecz-
nie zapraszam, odb´dzie si´ w ostatni czwartek
listopada.

Radny Dzielnicy
Marcin J´drzejewski 

Z prac Rady Dzielnicy Dy˝ury radnych
Radni Dzielnicy pe∏nià swoje dy-

˝ury w ka˝dy poniedzia∏ek w godz.
1700–1800 w budynku Urz´du Dziel-
nicy. Radni ze Stowarzyszenia Sà-
siedzkiego majà dodatkowy dy˝ur
w ka˝dy wtorek w godz. 2000–2200

w lokalu Stowarzyszenia (budynek
OSP Stara Mi∏osna). Zapraszamy
tak˝e na forum internetowe
www.forum.staramilosna.org.pl

Wydzia∏ Ochrony Ârodowiska infor-
muje, ˝e w listopadzie odb´dzie si´
zbiórka liÊci z terenu Dzielnicy Weso-
∏a. LiÊcie nale˝y zapakowaç w worki
oraz zg∏osiç gotowoÊç ich oddania liÊci
do Wydzia∏u Obs∏ugi Mieszkaƒców
osobiÊcie lub pod numer telefonu
773-60-00. Worki mo˝na wystawiç
przed posesj´ tylko w wyznaczonym
terminie odbioru. 

Nie b´dà odbierane worki z liÊçmi
zmieszanymi z odpadami komunalnymi. 

Poni˝ej przedstawiamy terminy od-
bioru liÊci z poszczególnych osiedli
Dzielnicy Weso∏a:
• Zielona, Grzybowa, Groszówka 

2–6 listopada 
• Centrum, Plac Wojska Polskiego

9–13 listopada 
• Stara Mi∏osna 

16–20 listopada 
• Wola Grzybowska 

23–27 listopada

Wydzia∏ Ochrony Ârodowiska informuje, ˝e
rozpoczyna akcj´ przyjmowania zg∏oszeƒ odpa-
dów wielkogabarytowych od mieszkaƒców
Dzielnicy Weso∏a. 

Nie b´dà odbierane nast´pujàce rodzaje
odpadów:
• ulegajàce biodegradacji (bytowe, spo˝ywcze,

roÊlinne itp.) 
• surowcowe podlegajàce segregacji (szk∏o,

papier, plastik), 
• zu˝yty sprz´t elektryczny i elektroniczny, 
• poremontowe (gruz, farby, lakiery itp.), 
• niebezpieczne, 
• opony. 

Odpady b´dà odbierane u êród∏a. GotowoÊç
wystawienia odpadów nale˝y zg∏osiç telefonicz-
nie lub osobiÊcie do Wydzia∏u Obs∏ugi Miesz-
kaƒców (tel. 773-60-00).

Zg∏aszajàcy b´dzie proszony o podanie nast´-
pujàcych danych:
• imi´ i nazwisko, 

• adres êród∏a odbioru, 
• numer telefonu kontaktowego,
• zwi´z∏y opis odpadu zg∏aszanego do odbioru. 

Odpady b´dzie mo˝na wystawiç przed pose-
sj´ tylko w ustalonym terminie. 

O ewentualnej zmianie terminu odbioru zg∏a-
szajàcy b´dà powiadomieni telefonicznie.

Prosimy o demonta˝ wi´kszych odpadów
w miar´ mo˝liwoÊci. Odpady niezg∏oszone, nie-
kwalifikujàce si´ do odbioru lub zg∏oszone po
zakoƒczeniu akcji, nie b´dà odbierane. 

Poni˝ej przedstawiamy planowane terminy
odbioru z poszczególnych osiedli Dzielnicy We-
so∏a (po tych terminach zg∏oszenia nie b´dà ju˝
przyjmowane): 
• 9 paêdziernik – Zielona, Grzybowa, Groszówka, 
• 16 paêdziernik – Wola Grzybowska,
• 23 paêdziernik – Centrum, Plac Wojska

Polskiego,
• 6 listopada – Stara Mi∏osna. 

Urzàd Dzielnicy Weso∏a
m.st. Warszawy

Zbiórka odpadów
wielkogabarytowych

Zbiórka liÊci
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Najbardziej ucià˝li-
wa dla mieszkaƒców
Starej Mi∏osny tego-
roczna inwestycja, czyli
budowa ronda na za-
chodnim skrzy˝owaniu
ulic Jana Paw∏a II i Go-
Êciniec, zakoƒczy∏a si´

o czasie. Gdy pisa∏em o tej inwestycji
w sierpniu, mia∏em wàtpliwoÊci, czy re-
alizujàca tà inwestycj´ firma Link Euro-
pa wywià˝e si´ z niej w terminie. Dotych-
czas wi´kszoÊç inwestycji na terenie We-
so∏ej by∏a przez tà firm´ koƒczo-
na z wi´kszym bàdê mniejszym poÊli-
zgiem. Jednak tym razem, trzeba przy-
znaç, ˝e pod wzgl´dem organizacji pracy
i zaanga˝owania Êrodków, budowa by∏a
prowadzona dok∏adnie wed∏ug harmo-
nogramu i bez istotnych problemów.
Mam nadziej´, ̋ e to przejaw nowej jako-
Êci w tej firmie i ˝e w przysz∏oÊci b´dzie
podobnie. A Link Europa, która bar-

dzo cz´sto wygrywa
u nas przetargi, b´-
dzie znana nie tylko

z najni˝szych cen, ale i z terminowoÊci
i wysokiej jakoÊci Êwiadczonych us∏ug.

Przy tej inwestycji zosta∏o jeszcze tro-
ch´ prac, ju˝ g∏ównie kosmetycznych, nie
majàcych wp∏ywu na wygod´ korzystania
z ronda. Zgodnie z umowà majà byç one
dokoƒczone do po∏owy listopada.

Przy okazji, jeszcze kilka s∏ów o przy-
stanku przy tym rondzie dla autobusów
jadàcych „w g∏àb” Osiedla. Po pierw-
sze, przystanek nie by∏ obecnie realizo-
wany, gdy˝ jego docelowa lokalizacja
wypada bli˝ej ulicy Sagalli, ju˝ poza te-
renem obj´tym budowà ronda. Dlatego
póki co, stary, tymczasowy przystanek,
b´dzie musia∏ dalej pe∏niç swojà rol´.
Co prawda burmistrz Krzysztof Kac-
przak obieca∏ zrobiç wszystko co w jego
mocy, aby zdobyç Êrodki i zbudowaç
docelowy przystanek z zatoczkà auto-
busowà i wiatà na wiosn´ przysz∏ego ro-
ku, ale wst´pne przymiarki ju˝ pokaza-
∏y, ˝e mo˝e to byç trudne, gdy˝ b´dzie

wymaga∏o prze∏o˝enia fragmentu insta-
lacji elektrycznej, wodociàgowej i gazo-
wej, które biegnà pod trawnikiem,
w miejscu gdzie mo˝na by by∏o takà za-
tok´ autobusowà umieÊciç. Sprawa mo-
˝e si´ wi´c przesunàç o kilka miesi´cy.

I na koniec wieÊci z budowy ul. Dia-
mentowej. Jak na razie, z posiadanych
Êrodków, Zarzàd Dzielnicy podpisa∏
aneks do umowy zwi´kszajàcy zakres
jej budowy od Kana∏ku Wawerskiego
do Cyklamenowej. Na ostatnie kilka-
dziesiàt metrów, jeszcze nie uda∏o si´
znaleêç funduszy. Jednak burmistrz
Kacprzak jest dobrej myÊli, bowiem
przed nami przetarg na budow´ I eta-
pu ul. Pogodnej (to inwestycja 2-letnia,
w tym roku b´dà tylko prace przygoto-
wawcze) i jeÊli tam b´dà oszcz´dnoÊci,
to pójdà na dokoƒczenie ul. Diamen-
towej. JeÊli nie, to Zarzàd zrobi
wszystko, by te Êrodki znaleêç gdzieÊ
indziej. Ca∏kowite zakoƒczenie prac na
ul. Diamentowej planowane jest do
po∏owy grudnia.

Marcin J´drzejewski

Rondo jednak na czas

Jeszcze przed waka-
cjami informowaliÊmy
naszych Czytelników,
˝e Rada Miasta War-
szawy podj´∏a uchwa∏´
zmieniajàcà granice
I strefy taxi. Uchwa∏a
mia∏a wejÊç w ˝ycie

15 paêdziernika. Niestety, Rada Miasta,
pod wp∏ywem silnego lobby taksówkar-
skiego, przesun´∏a dzieƒ realizacji wcze-
Êniej podj´tej uchwa∏y. Taniej za taksów-
k´ z Weso∏ej zap∏acimy dopiero od

1 grudnia. Kierowcy taksówek argumen-
tujà, ˝e dojazd do oddalonych dzielnic
nie op∏aca si´, poniewa˝ trudno im b´-
dzie znaleêç ch´tnych na kurs powrotny
do Centrum. Kierowcy oprotestowali
równie˝ zwi´kszenie limitu licencji
na wykonywanie tego typu us∏ug. 

Jak zwykle przy tego typu sporach, ra-
cja le˝y po obu stronach. Z punktu wi-
dzenia mieszkaƒców Weso∏ej uchwa∏a
powinna wejÊç w ˝ycie jak najszybciej.

Izabela Antosiewicz

Taniej za taksówk´ zap∏acimy
dopiero od 1 grudnia

Informujemy, ˝e warszawska Funda-
cja MaMa zakoƒczy∏a w∏aÊnie IV edy-
cj´ kampanii spo∏ecznej „O Mamma
Mia! Tu wózkiem nie wjad´!”. Funda-
cja MaMa ju˝ po raz czwarty walczy∏a
o przestrzeƒ publicznà przystosowanà
do potrzeb rodziców i dzieci, a tak˝e
ludzi poruszajàcych si´ na wózkach. 

W tym roku zaj´∏a si´ problemem
nieprzystosowania miejsc u˝ytku pu-
blicznego i to zarówno pod wzgl´dem

barier architektonicznych, jak i wcià˝
istniejàcych barier mentalnych.

Fundacja przygotowa∏a raport doty-
czàcy przystosowania 18 urz´dów dziel-
nic m.st. Warszawy do potrzeb rodzi-
ców i dzieci, a tak˝e ludzi poruszajàcych
si´ na wózkach.

Urzàd Dzielnicy Weso∏a znalaz∏ si´
na liÊcie miejsc przyjaznych rodzicom
i dzieciom w Warszawie. Zaktualizo-
wana lista zosta∏a ju˝ umieszczona na

stronie Fundacji MaMa (www.fundacja
mama.pl).

Jako przyjazny Urzàd zostaliÊmy
uhonorowani specjalnà vlepkà – co dla
sto∏ecznych rodziców oznacza, ˝e sà
w tym miejscu mile widziani.

Ma∏gorzata Kowalczyk
Wydzia∏ Obs∏ugi Mieszkaƒców

Urzàd Dzielnicy Weso∏a

Vlepka od Fundacji MaMa

Nowi dzielnicowi

w Starej Mi∏osnej

Od sierpnia Stara Mi∏osna ma
nowych dzielnicowych. Dwóch, bo
ca∏e osiedle jest podzielone na dwa
rejony. 

Sier˝ant Artur Zielski ma pod
swoja opiekà rejon V, czyli obszar
osiedla od ul. Cieplarnianej w kie-
runku Szosy Lubelskiej. Z dzielni-
cowym mo˝na si´ kontaktowaç
pod nr telefonu 600 997 686.

Starszy sier˝ant Stanis∏aw Siwek
ma pod kuratelà rejon IV, czyli ob-
szar od ul. Cieplarnianej w stron´
Wawra a˝ po ul. Wawerskà. Mo˝-
na si´ z nim kontaktowaç pod nr
tel. 600 997 709.

(anp)
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Kataklizm pod tytu∏em „Ênieg w paêdzierni-
ku” zaskoczy∏ w tym roku nie tylko drogo-
wców. W radiu zagrali pierwsze Êwiàteczne
piosenki, kierowcy na letnich oponach brn´li
po bia∏ym asfalcie, Warszaw´ sparali˝owa∏o,
a Weso∏à odci´∏o od pràdu. Z ca∏ej sytuacji cie-
szy∏y si´ tylko dzieci, zaskoczone jak˝e pi´knà
zimowà aurà, umawia∏y si´ na Ênie˝kowe woj-
ny. Pada∏o kilka godzin, usuwanie strat b´dzie
trwaç kilka tygodni. 

Sytuacja rozwija∏a si´ dynamicznie. Z up∏y-
wem czasu kolejni mieszkaƒcy pozbawieni byli
pràdu. Ci´˝kie od mokrego Êniegu konary drzew
∏ama∏y si´ zrywajàc napowietrzne trakcje ener-
getyczne. S∏u˝by energetyczne nie nadà˝a∏y

z odbieraniem zg∏oszeƒ, a co dopiero mówiç
o naprawach. Z pomocà naszym mieszkaƒcom
ruszy∏y obie Ochotnicze Stra˝e Po˝arne. W su-
mie w dniach 14–16 paêdziernika stra˝acy usu-
n´li ponad 140 zagro˝eƒ. Po licznych interwen-
cjach Zarzàdu Dzielnicy dopiero 16 paêdziernika
na terenie Weso∏ej pojawi∏y si´ ekipy ZEWT-u.
Przypomn´, ˝e odci´te od pràdu by∏y: Wola

Grzybowska, Weso∏a Centrum, Groszówka,
Grzybowa, Stara Mi∏osna Pó∏noc. 

Ucierpia∏y trakcje energetyczne, kable telefo-
niczne, dachy, p∏oty a tak˝e wiele wiekowych
drzew, w tym pomniki przyrody. 

B´dziemy pami´taç Dzieƒ Nauczyciela 2009
bardzo d∏ugo.

Izabela Antosiewicz

Drzewa majà liÊcie, a Ênieg nie powinien padaç w dzieƒ nauczyciela

Nawet najlepszym kierowcom zdarzyç si´ mo-
˝e, ˝e ich prawo jazdy z ró˝nych przyczyn zosta-
nie zatrzymane przez uprawnione do tego organy
– najcz´Êciej przez Policj´. Policja, po dokonaniu
czynnoÊci proceduralnych, kieruje spraw´
do Prokuratury bàdê do sàdu grodzkiego, które
orzekajà o zatrzymaniu prawa jazdy na okreÊlony
czas. W tym czasie nasze prawo jazdy przesy∏a-
ne jest do Delegatury Biura Administracji i Spraw
Obywatelskich (BAiSO) w Dzielnicy Weso∏a
i oczekuje na dalsze rozstrzygni´cia.

Zakaz prowadzenia na okres do roku

Na czas prowadzenia sprawy sad grodzki lub
prokuratura wydajà „Postanowienie o zatrzyma-
niu prawa jazdy”, które trafia do Delegatury
BAiSO. Odnotowuje si´ to w systemie informa-
tycznym „Kierowca” oraz w aktach kierowcy.

Je˝eli wynikiem post´powania jest zakaz prowa-
dzenia pojazdów na okres do roku, wówczas prawo
jazdy po up∏ywie terminu kary zostanie zwrócone
kierowcy na jego wniosek. Termin kary liczony jest
od dnia odebrania kierowcy prawa jazdy, nie zaÊ
od dnia uprawomocnienia si´ wyroku sàdowego.
Delegatura BAiSO, po otrzymaniu wyroku sàdu, za-
wiadamia kierowc´ o wykonaniu kary ze wskaza-
niem daty jej zakoƒczenia oraz dnia, w którym kie-
rowca b´dzie móg∏ ubiegaç si´ o zwrot prawa jazdy.

Zwrot prawa jazdy na wniosek kierowcy nast´-
puje w formie decyzji administracyjnej obj´tej
op∏atà skarbowà w wysokoÊci 10 z∏. Sprawa za-
∏atwiana jest „od r´ki”. Odwo∏anie od decyzji mo˝-
na wnieÊç do Samorzàdowego Kolegium Odwo-
∏awczego w terminie 14 dni od dnia dor´czenia
decyzji, za poÊrednictwem organu, który jà wyda∏. 

Zakaz prowadzenia na okres powy˝ej roku
lub za punkty

Taki zakaz, jak te˝ zatrzymanie prawa jazdy
z powodu przekroczenia limitu punktów karnych,

wià˝à si´ z koniecznoÊcià zdania egzaminu kon-
trolnego. 

Limit punktów karnych wynosi 24 punkty
rocznie, jednak˝e dla kierowców ze sta˝em nie
przekraczajàcym 1 roku, ustawodawca przyjà∏
maksymalnie 20 punktów karnych rocznie. Je-
˝eli kierowca posiada prawo jady na kilka kate-
gorii pojazdów, punkty karne sumujà si´ na jego
koncie, niezale˝nie od tego, którym pojazdem
pope∏ni wykroczenie.

Kierowcy, którzy majà na koncie znacznà licz-
b´ punktów, mogà uczestniczyç w odp∏atnym
kursie doszkalajàcym organizowanym przez wo-
jewódzki oÊrodek ruchu drogowego. Udzia∏ w ta-
kim szkoleniu pomniejsza konto kierowcy o 6
punktów. Z tej formy anulowania punktów kar-
nych nie mogà jednak skorzystaç kierowcy ze
sta˝em nie przekraczajàcym 1 roku. 

Pami´taç nale˝y, ˝e zarówno w przypadku za-
trzymania prawa jazdy na okres powy˝ej roku,
jak te˝ w sytuacji przekroczenia limitu punktów
karnych, kierowca wraz z prawem jazdy traci
uprawnienia we wszystkich kategoriach, które
posiada∏. Innymi s∏owy: jeÊli ktoÊ dysponuje pra-
wem jazdy na kilka kategorii pojazdów, np. mo-
tocykle, samochody osobowe i tramwaje, to za-
trzymanie prawa jazdy z powodu wykroczenia
pope∏nionego podczas jazdy motocyklem skut-
kuje równie˝ na pozosta∏e posiadane dotàd kate-
gorie, w tym przypadku na samochody osobowe
i tramwaje. Oznacza to, ˝e kierowca b´dzie mu-
sia∏ zdaç egzamin na ka˝dà z kategorii osobno,
chcàc odzyskaç utracone uprawnienia. 

Kiedy taka sytuacja niestety si´ przydarzy,
kierowca otrzymuje z Delegatury BAiSO w swo-
jej dzielnicy skierowanie na egzamin kontrolny
z zakreÊlonym terminem, w którym nale˝y zdaç
egzamin. Egzamin mo˝na zdawaç w ca∏ej Pol-
sce, w dowolnym wojewódzkim oÊrodku ruchu
drogowego. Przed przystàpieniem do egzaminu
pobraç nale˝y z Delegatury BAiSO zaÊwiadcze-
nie potwierdzajàce spe∏nienie warunków do pod-

dania si´ egzaminowi. Jest ono obj´te op∏atà
skarbowà w wysokoÊci 17 z∏.

PomyÊlne zdanie egzaminu (-ów) potwierdza-
ne jest przez oÊrodek przes∏aniem informacji
do Delegatury BAiSO i stanowi konieczny waru-
nek do wydania kierowcy zatrzymanego prawa
jazdy – nie wystarczy potwierdzenie zdania eg-
zaminu wydawane kierowcy przez oÊrodek ru-
chu drogowego. RównoczeÊnie Delegatura BA-
iSO informuje Wydzia∏ Ruchu Drogowego Policji
o zdanym egzaminie kontrolnym w celu wyzero-
wania kartoteki kierowcy z punktów karnych.

Prawo jazdy zwracane jest na wniosek kie-
rowcy w drodze wydania decyzji administracyj-
nej, od której nale˝y uiÊciç op∏at´ skarbowà
w wysokoÊci 10 z∏. Sprawa za∏atwiana jest
„od r´ki”. Odwo∏anie od decyzji mo˝na wnieÊç
do Samorzàdowego Kolegium Odwo∏awczego
w terminie 14 dni od dnia dor´czenia decyzji,
za poÊrednictwem organu, który jà wyda∏.

Wyrok TK w sprawie d∏u˝ników alimentacyjnych

We wrzeÊniu br. Trybuna∏ Konstytucyjny wyro-
kiem Syg. akt P 46/07 orzek∏, i˝ zatrzymywanie
prawa jazdy spowodowane d∏ugami alimentacyj-
nymi jest sprzeczne z Konstytucjà. W zwiàzku
z tym wszystkie sprawy zakoƒczone ostatecznà
decyzjà zostanà na wniosek zainteresowanego
kierowcy wzruszone i umorzone, zaÊ post´po-
wania w toku zostanà umorzone z urz´du.

Druki wniosków o zwrot prawa jazdy dost´pne
sà w punkcie informacyjnym Urz´du Dzielnicy
Weso∏a oraz na stronie internetowej Warszawy
(menu eWOM Wydzia∏ Obs∏ugi Mieszkaƒców/Po-
radnik Interesanta/Sprawy komunikacyjne/Wyda-
wanie uprawnieƒ do kierowania pojazdami).
Przy sk∏adaniu wniosków potrzebny b´dzie rów-
nie˝ do wglàdu dowód osobisty lub inny doku-
ment ze zdj´ciem potwierdzajàcy to˝samoÊç. 

W przypadku pytaƒ lub wàtpliwoÊci zwià-
zanych z zatrzymaniem prawa jazdy, prosimy
o kontakt z Delegaturà Biura Administracji
i Spraw Obywatelskich w Dzielnicy Weso∏a
pod numerem telefonu 022 773 60 04 lub
e-mailem: wom@wesola.waw.pl. 

Za∏atw spraw´ w urz´dzie...

Zatrzymane prawo jazdy

Uwaga!
Nowy adres e-mail redakcji:

wiadomosci.sasiedzkie@staramilosna.org.pl
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Z przyjemnoÊcià informuj´ mieszkaƒców
Osiedla Plac Wojska Polskiego i nie tylko, ˝e
w dbaniu o porzàdek i czystoÊç na terenach
przez nas zamieszkiwanych „coÊ drgn´∏o”.

Inicjatywà godnà naÊladowania wykaza∏o si´
Stowarzyszenie „Wspólnota Gara˝owa”,
a w szczególnoÊci jego Zarzàd, na którego apel

stawi∏o si´ w dniu 17 wrzeÊnia br. szesnastu
cz∏onków Stowarzyszenia, którzy to w czasie
czterech godzin zebrali Êmieci nie tylko z terenu
na którym sà usytuowane gara˝e, a w szczegól-
noÊci z lasu (terenu chronionego), a b´dàcego
we w∏adaniu NadleÊnictwa Drewnica.

Teren ten jest szczególnie cz´sto nawiedzany
przez panów „spo˝ywajàcych” a tak˝e „centu-
siów” porzucajàcych swoje odpady bytowe. 

OczywiÊcie zdarzy∏o si´, ˝e i mieszkaƒcy Osie-
dla, choç sporadycznie r´k´ do tego przy∏o˝yli.

Z tego te˝ wzgl´du, obszar ten polecam
szczególnej opiece naszych s∏u˝b porzàdko-
wych, w tym te˝ stra˝ników leÊnych.

Akcja ta pozwoli∏a odcià˝yç nasze lasy jed-
nym du˝ym samochodem zebranych Êmieci.

Wyra˝am te˝ s∏owa uznania
Wydzia∏owi Ochrony Ârodowiska
naszej Dzielnicy za bardzo dobre
zabezpieczenie logistyczne: r´ka-
wice, worki, transport – odbiór
i wywóz nieczystoÊci.

Ustalone wczeÊniej zamierze-
nia z panià naczelnik Gra˝ynà
Garwackà zagra∏y jak w zegarku
– dzi´kuj´. 

W akcji „Sprzàtanie Âwiata”
uczestniczy∏y, jak zawsze, placów-
ki oÊwiatowe – Panie i Panowie
z naszej dzielnicy, bierzcie przy-
k∏ad z milusiƒskich i mieszkaƒców
Placu Wojska Polskiego.

Mam cichà nadziej´ Panie Krzy-
siu, ˝e nie by∏a to akcja jednorazo-

wa, a ja jak zawsze deklaruj´ nie tylko poparcie,
ale i pomoc. Poni˝ej przedstawiam bohaterów
niniejszego artyku∏u w kolejnoÊci zawartej w li-
Êcie przekazanej przez Zarzàd Stowarzyszenia
„Wspólnota Gara˝owa”: Filipowski Tomasz, S∏o-
wikowski Stefan, Wilk Bogdan, P´kala Tadeusz,
Przàdka Janusz, Domaszewski Krzysztof, KrzyÊ-
piak Henryk, Âcioch Adam, Rosa Tadeusz, Dyr-
da Miros∏aw, Matysek Marek, Mazik Stanis∏aw,

Karbownik Marian, Idczak S∏awomir, Wichowska
Walentyna, Zemb∏owski Andrzej. 

Jeszcze informacje co robiç z niektórymi ro-
dzajami odpadów: 
•• Dwa razy w roku organizowany jest odbiór

odpadów wielkogabarytowych (stare meble,
dywany etc.) o terminie którego mo˝ecie si´
Paƒstwo dowiedzieç w Biuletynie Informacyj-
nym Urz´du i na naszej stronie internetowej
www.wesola.waw.pl Zg∏oszenie odbioru po-
winno nastàpiç z tygodniowym wyprzedze-
niem na tel.: 22 773 60 36, odbiór u êród∏a,
czyli tam gdzie wska˝emy.

•• Zu˝yty sprz´t elektryczny i elektroniczny mo˝-
na sk∏adowaç w ka˝dà sobot´ od godzi-
ny 9.00 do 14.00 w kontenerze umiejscowio-
nym na parkingu przy Urz´dzie Dzielnicy.

•• Akcja zbierania liÊci organizowana dwa razy
do roku, a obecnej jesieni rozpoczyna si´ 2 li-
stopada zaÊ koƒczy 27 listopada. Zg∏oszenia
miejsca odbioru z tygodniowym wyprzedze-
niem na telefon Wydzia∏u Ochrony Ârodowi-
ska – 22 773 60 36.
Opisane wy˝ej akcje pozbywania si´ odpa-

dów odbywajà si´ za darmo, a koszty ponosi
Dzielnica. 

Pozwoli∏em sobie napisaç ten tekst ze wzgl´-
du na wag´ problemu który jest widoczny w na-
szych lasach ulicach i skwerach. Jak mawiajà
starzy górale: „ka˝dy sprzàta i pozostawia
po sobie porzàdek”, a co mog∏em obserwowaç
w tym roku b´dàc w Bieszczadach nad Solinà
i jej Zalewem. 

Przewodniczàcy Rady Dzielnicy
Weso∏a m.st. Warszawy

dr Stefan S∏owikowski 

Sprzàtanie Êwiata

W Dzieƒ Nauczyciela, 14 paêdzierni-
ka, w Zielonej odby∏a si´ uroczystoÊç
oficjalnego otwarcia nowego budynku
Zespo∏u Szkó∏ Nr 94. WÊród zaproszo-
nych goÊci znalaz∏ si´ m.in. wiceprezy-
dent miasta sto∏ecznego Warszawy Ja-
cek Wojciechowicz. Punktem g∏ównym
by∏o przeci´cie symbolicznej wst´gi,
które rozpocz´∏o nowy etap w dziejach
tej placówki z ponad siedemdziesi´cio-

letnià historià. Po poÊwi´ce-
niu nowej szko∏y nastàpi∏a
ceremonia tradycyjnego ju˝
Êlubowania uczniów z klas
pierwszych po∏àczona z cz´-
Êcià artystycznà.

Przypomnijmy, ˝e budowa rozpocz´-
ta jesienià 2007 roku trwa∏a niespe∏-
na dwa lata i zakoƒczy∏a si´ podczas te-
gorocznych wakacji. Nie jest to jednak
koniec prac w Zielonej. Obecnie po-
wstaje budynek przeznaczony dla
klas 1–3 szko∏y podstawowej i zerówek,
który do u˝ytku zostanie w nast´pnym
roku szkolnym.

Karol Dziwiƒski

Nowy budynek Zespo∏u Szkó∏ nr 94

SSpprroossttoowwaanniiee
W artykule „„ .. .. ..nniiee   ssttrraacc ii ∏∏eemm
wwiiaarryy  ww lluuddzzii .. .. ..”” na stronie 23
wrzeÊniowego numeru „Wiadomo-
Êci Sàsiedzkich” zabrak∏o informa-
cji, ˝e autorkà tekstu – wyró˝nio-
nego przez samego bohatera pa-
na W. Stypu∏´ – by∏a AAddaa  DDoommaaƒƒ--
sskkaa, obecnie absolwentka Gimna-
zjum 119. Za b∏àd przepraszamy.

Redakcja
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Uroczystà Inauguracjà rozpocz´li-
Êmy dzia∏alnoÊç Uniwersytetu Trzecie-
go Wieku w Weso∏ej. Oto przebieg
uroczystoÊci: Ligia Krajewska – wice-
przewodniczàca Rady m.st. Warszawy
i przedstawicielka MEN powita∏a
bardzo licznie zgromadzonych s∏ucha-
czy i goÊci i ˝y-
czy∏a sukcesów
w rozpoczynaja-
cej si´ dzia∏al-
noÊci Uniwersy-
tetu Trzeciego
Wieku w Weso-
∏ej. Nast´pnie
wystàpi∏ Zespó∏
UTW zaproszo-
ny z DK Praga
z prowadzàcà
p. Dorotà Czaj-
kowskà. Po po-
witaniu goÊci wyk∏ad inauguracyjny
przedstawi∏ koordynator DK Praga p.
Bogus∏aw Falicki.

Pó˝niej goÊcie wys∏uchali wyst´pu p.
Elzbiety Jod∏owskiej w recitalu „Jed-

noosobowe klimakte-
rium”.Tu cz´Êç oficjal-
na si´ zakoƒczy∏a.

Wszyscy uczestnicy zaproszeni zostali
na uroczysty pocz´stunek.

Liczba zapisanych s∏uchaczy prze-
kroczy∏a nasze najÊmielsze oczekiwa-
nia. Do chwili obecnej zapisa∏o si´ 180
osób. W zwiàzku z tym chcemy posze-
rzyç naszà ofert´.

Pierwszy wyk∏ad odb´dzie si´ 27 paê-
dziernika w Gimnazjum 120 przy
ul. Armii Krajowej 39 (aula). Godzin´
podamy w czasie spotkaƒ z „Komórkà”
i w bibliotekach.

Korzystajàc z tej okazji bardzo dzi´-
kuj´ za wspó∏prac´ wszystkim Dyrek-
torom Szkó∏ i Dyrektorowi OÊrodka
Kultury w Weso∏ej.

Planowane zaj´cia:
Nauka pos∏ugiwania si´ telefonem ko-
mórkowym.
• I grupa: 21.10 (Êroda) godz. od 15.30

do 16.30 – od litery A do K (J w∏àcz-
nie).

• II grupa: 21.10 (Êroda) godz. od
16.30 do 17.30 – od litery K do P
(O w∏àcznie).

• III grupa: 22.10 (czwartek) godz. od
15.30 do 16.30 – od litery P do T
(S w∏àcznie).

• IV grupa: 22.10 (czwartek) godz. od
16.30 do 17.30 – od litery T do ˚.

Zbiórka przy wejÊciu w Gimnazjum
120, ul. Armii Krajowej 39.

Wszystkie informacje o zaj´ciach
warsztatowych i wyk∏adach b´dà wywie-
szone we wszystkich bibliotekach w We-
so∏ej. Zapraszamy!

Regina Kozerska
e-mail: utw.wesola@wp.pl

tel. 0-22 773 19 91

Inauguracja UTW

(IVV kwarta³)

rentownoœæ w okresie
3.III.09 - 7.X.09

1.. USD
fundusz inwestuj¹cy w MiŒ w USA
fundusz akcji - INDIE
fundusz akcji - CHINY
fundusz akcji - AMERYKA £ACIÑSKA
fundusz akcji globalnych - MiŒ
fundusz akcji - sektor wydobywczy
fundusz akcji globalnych - NOWE RYNKI

2.. EURO
fundusz akcji - NOWA EUROPA
fundusz akcji - ca³y œwiat
fundusz akcji - NOWA AZJA
fundusz akcji - sektor wydobywczy
fundusz akcji - AMERYKA £ACIÑSKA

3.. PLN
fundusz ochrony kapita³u
fundusz stabilnego wzrostu
fundusz akcji
fundusz selektywny
fundusz akcji - MiŒ
fundusz budownictwa i nieruchomoœci
MANAGED FUTURES

+ 74,35%
+ 161,88%
+ 69,91%

+ 107,79%
+ 87,76%
+ 97,98%
+ 95,11%

+ 84,48%
+ 70,32%
+ 60,38%
+ 69,32%
+ 95,15%

+ 60%

+ 6,51%
+ 32,69%
+ 78,27%
+ 73,51%

+ 66,45%
+ 79,56%

dr.. Jacekk Rembiszewski
doradca finansowy

tel. kom. +48 601 801 890
jacek.rembiszewski@polrentier.pl

www.polrentier.pl
tel./fax: (22) 773 16 52

Naszee propozycjee naa 20099 r.Naszee propozycjee naa 20099 r.
DYWERSYFIKACJA
WALUTOWO-PRODUKTOWO-REGIONALNO-INSTYTUCJONALNA
DYWERSYFIKACJA
WALUTOWO-PRODUKTOWO-REGIONALNO-INSTYTUCJONALNA

(IVV kwarta³)

ANALIZAA ++ DECYZJAA ++ DYSCYPLINAA == SUKCESS   (>200 %% rocznie)) 

Pogodaa dla.... myœl¹cychh racjonalnie!

POLRENTIER Sp. z o.o.

Wiosenno-letnii doskona³yy pocz¹tek

MO¯LIWAA G£ÊBSZAA KOREKTAA -- PODEJMIJJ DECYZJÊ!

1 € = 1,4733 $ 1 € = 4,2501 pln
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O tzw. Spó∏ce Ziemskiej
i Zrzeszeniu pisaliÊmy ju˝
na naszych ∏amach nie raz.
Ale poniewa˝ sprawy sà
z∏o˝one, pozwol´ sobie naj-
pierw na skrócony...

Rys historyczny:
W po∏owie lat 80-tych

na ponad 150 ha pól Starej Mi∏osny zaplanowa-
no budow´ nowoczesnego, jak na ówczesne
standardy, osiedla mieszkaniowego. Nadano mu
dobrà marketingowo nazw´ Osiedle 50-lecia
PRL. Budow´ prowadzi∏ tzw. Zespó∏, twór nie
majàcy odpowiednika w dzisiejszym systemie
prawnym, coÊ pomi´dzy spó∏dzielnià mieszka-
niowà a spó∏kà cywilnà. G∏ównym mankamen-
tem by∏ brak osobowoÊci prawnej, umo˝liwiajà-
cej notarialny obrót ziemià. W zwiàzku z tym, zo-
sta∏a powo∏ana tzw. „Spó∏ka Ziemska”, czyli zwy-
k∏a spó∏ka z o.o., b´dàca podmiotem zale˝nym
od Zespo∏u. Niestety, zale˝noÊç ta mia∏a charak-
ter jedynie personalny, a nie formalno-prawny.
Nast´pnie, za pieniàdze POWIERZONE przez Ze-
spó∏, Spó∏ka kupowa∏a niezb´dne do realizacji
Osiedla grunty, a nast´pnie przew∏aszcza∏a je
na rzecz cz∏onków Zespo∏u.

Prze∏om:
Niby proste i logiczne. Ale niestety okaza∏o

si´, ˝e Zespó∏ prze˝y∏ swojà patronk´ (PRL)
i w nowej, rynkowej rzeczywistoÊci pewne spra-
wy ju˝ tak proste i logiczne nie by∏y. Zmiana sys-
temu spowodowa∏a zapaÊç w budowie Osiedla.
Kto móg∏, ratowa∏ ile si´ da∏o z dotychczaso-
wych wp∏at na Zespó∏. Niektórzy odebrali skoru-
py domów w stanie surowym, inni same funda-
menty, jeszcze inni dzia∏ki. Zosta∏a te˝ grupa kil-
kuset osób, która nie dosta∏a nic. Zespó∏ prze˝y-
wa∏ cykliczne zmiany Zarzàdów a kolejni odno-
wiciele nie byli sobie w stanie poradziç z upo-
rzàdkowaniem spraw. Bo i nie mogli, gdy˝ Ze-
spó∏ nie mieÊci∏ si´ zupe∏nie w ramach praw-
nych III RP. W mi´dzyczasie „Spó∏ka Ziemska”
ros∏a w si∏´, z ka˝dym rokiem uniezale˝niajàc si´
od Zespo∏u i coraz Êmielej gospodarujàc powie-
rzonym majàtkiem, na zgromadzenie którego
obecni formalni wspólnicy nie wydali nawet z∏o-
tówki. Choç nie, przepraszam. Stajàc si´ wspól-
nikami, musieli wykupiç formalnie udzia∏ za
kwot´ 1,00 PLN (s∏ownie: jeden z∏oty).

Zmiana:
Rozwiàzanie problemu przysz∏o z koƒcem

ubieg∏ego wieku. Zespó∏ zakoƒczy∏ swojà dzia-
∏alnoÊç, a spora grupa jego cz∏onków za∏o˝y∏a
stowarzyszenie pod nazwà „Zrzeszenie W∏aÊci-
cieli Mieszkaƒ i Domów Jednorodzinnych” zwa-
ne w dalszej cz´Êci „Zrzeszeniem”. Zrzeszenie
otrzyma∏o od Zespo∏u ca∏y majàtek ruchomy,
Êrodki finansowe oraz prawa do majàtku powie-
rzonego „Spó∏ce Ziemskiej”. Zrzeszenie mia∏o
te˝ uporzàdkowaç sprawy po Zespole, zwróciç,

zgodnie z zawartymi umowami, wp∏aty dokona-
ne przez tych cz∏onków, którzy nie otrzymali na-
wet dzia∏ek i odzyskaç spo∏ecznà kontrol´ nad
powierzonym „Spó∏ce Ziemskiej” majàtkiem.

I tu zacz´∏y si´ schody:
Bo „Spó∏ka Ziemska” z ka˝dym dniem coraz

mniej mia∏a ochoty na pozbywanie si´ nie swo-
jego w koƒcu majàtku. Bo kodeks handlowy, bo
interes mieszkaƒców, a ostatnio pojawi∏o si´ na-
wet poj´cie wynagrodzenia za wieloletnià dzia-
∏alnoÊç na rzecz cz∏onków Zespo∏u... Jedne Za-
rzàdy Zrzeszenia bardziej aktywnie, inne mniej
próbowa∏y zagospodarowaç ten majàtek na
rzecz Osiedla. Ostatni Zarzàd zirytowany bra-
kiem post´pów rozpoczà∏ ostry atak na „Spó∏k´”
i podjà∏ kroki sàdowe.

Niestety, zapomnia∏ o starej prawdzie, ˝e jak si´
zaczyna wojn´, to nie nale˝y jej toczyç na zbyt
wielu frontach. Na dodatek, w styczniu br., by∏y
przewodniczàcy Komisji Rewizyjnej Zrzeszenia
(w tamtym momencie jej szeregowy cz∏onek) pan
K. T., znajàc doskonale, z racji pe∏nionej funkcji,
wszystkie sprawy, którymi zajmuje si´ Zrzeszenie,
naby∏ od „Spó∏ki Ziemskiej” dzia∏k´ na której mie-
Êci∏a si´ siedziba niegdyÊ Zespo∏u, a obecnie
Zrzeszenia, przy ul. Jeêdzieckiej 20. Nota bene to
ta dzia∏ka, na której Dzielnica bezskutecznie (z po-
wodu postawy „Spó∏ki Ziemskiej”) planowa∏a
zbudowaç drugà szko∏´ podstawowà w Starej Mi-
∏oÊnie. Zrzeszenie zosta∏o w ten sposób odci´te
od wszystkich swoich dochodów. 

Kolejna zmiana:
Wiosnà br, na walnym zebraniu cz∏onków

Zrzeszenia, pod has∏em uspokojenia emocji, za-
∏agodzenia sporów itd., zebra∏a si´ dosyç egzo-
tyczna koalicja zwolenników „Spó∏ki Ziemskiej”,
osób zwiàzanych ekonomicznie z nowym w∏aÊci-
cielem dzia∏ki przy ul. Jeêdzieckiej oraz wszyst-
kich, którym poprzedni Zarzàd nadepnà∏ na odci-
ski, a by∏o ich du˝o. Wystarczy∏o pi´çdziesiàt
kilka g∏osów (na prawie 200 cz∏onków Zrzeszenia,
których wi´kszoÊç nie przysz∏a na zebranie) aby
stary Zarzàd zosta∏ odwo∏any. Nowe w∏adze stano-
wià swego rodzaju powrót do przesz∏oÊci (czy
mo˝e bardziej korzeni) Zespo∏u. Szefem Komisji
Rewizyjnej zosta∏ pan Andrzej Bem, za∏o˝yciel
Zespo∏u, zaÊ p.o. Prezesem Zrzeszenia p. Stani-
s∏aw Pawlik, dawny przewodniczàcy RN Zespo∏u.

I ju˝ posprzàtane:
Nowym w∏adzom wystarczy∏y 4 miesiàce, by

wywiàzaç si´ z g∏ównego celu jakim by∏o zawiàza-
nie tej koalicji – czyli doprowadziç do kompromisu.
W dniu 28 sierpnia podpisano trójstronne porozu-
mienie pomi´dzy Zrzeszeniem, „Spó∏kà Ziemskà”
a nabywcà dzia∏ki przy ul. Jeêdzieckiej. W tym po-
rozumieniu wszyscy zobowiàzywali si´ do wycofa-
nia z∏o˝onych wzajemnie wobec siebie pozwów
sàdowych (a by∏o tego troch´) i wycofania rosz-
czeƒ. No i mamy kompromis. Jak ∏atwo zauwa˝yç
z lektury porozumienia, polega on na tym, ˝e:

1. „Spó∏ka Ziemska” ma Êwi´ty spokój z jedynym
podmiotem, który móg∏by próbowaç odzyski-
waç powierzony jej niegdyÊ przez cz∏onków
Zespo∏u majàtek. Co wi´cej, Zrzeszenie zobo-
wiàza∏o si´ wspieraç „Spó∏k´” w sprawach sà-
dowych wytoczonych przez m. st. Warszaw´
w sprawie zwrotu Oczyszczalni Âcieków „Cy-
raneczka”. Ma te˝ wspólnie ze „Spó∏kà” wyda-
waç biuletyn informacyjny, g∏oszàcy „prawd´”
o „Spó∏ce”. (Przecie˝ za rok wybory samorzà-
dowe, skoro kasa jest ju˝ bezpieczna, mo˝e da
si´ jeszcze za∏apaç na W∏adz´?).

2. Nabywca dzia∏ki przy ul. Jeêdzieckiej uporzàd-
kowa∏ sobie za jedyne 50 tys. z∏ stan prawny
b´dàcych w∏asnoÊcià Zrzeszenia naniesieƒ
na tej dzia∏ce. Warto dodaç, ˝e sama wartoÊç
ok. 300 p∏yt betonowych le˝àcych na placu ma-
newrowym to jakieÊ 45 tys. z∏, zaÊ miesi´czne
dochody z czynszu za wynajem pomieszczeƒ
na ul. Jeêdzieckiej to ponad 30 tys. z∏. W ciàgu
roku, dochód z tego tytu∏u to prawie 400 tys. z∏.
Na dodatek, Zrzeszenie zap∏aci∏o za „bezumow-
ne korzystanie” przez 6 miesi´cy, ze swoich
w koƒcu pomieszczeƒ, kwot´ ok. 24 tys. z∏....

3. Zrzeszenie za to:
- straci∏o ca∏kowicie êród∏a swojego dochodu,
- zrezygnowa∏o z realizacji celu w jakim zo-

sta∏o powo∏ane,
- nie wiem co zyska∏o... Chyba jeszcze wi´k-

szy spokój ni˝ „Spó∏ka Ziemska”. Bo
w obecnych warunkach, jedyne co zosta∏o
Zrzeszeniu, to zgasiç Êwiat∏o i powiedzieç
„Dobranoc”. Bo z organizacji majàcej spo-
ry majàtek, która w poprzednich wyborach
wprowadzi∏a do Rady Dzielnicy swojego
radnego, która by∏a istotnym partnerem sa-
morzàdu, która mog∏a odegraç sporà rol´
w zagospodarowaniu infrastruktury Osiedla
przekszta∏ci∏o si´ tylko w nic nie znaczàcà
przybudówk´ „Spó∏ki Ziemskiej”.

Nie liczàc innych zapisów porozumienia,
na najwi´kszà ironi´ zakrawajà dwa: 
– koƒczàce swà dzia∏alnoÊç Zrzeszenie, wzi´∏o

na siebie p∏acenie 1/3 etatu cz∏owieka, który
to Zrzeszenie wykoƒczy∏ ekonomicznie, w wa-
runkach, kiedy zaraz zabraknie pieni´dzy
na pensj´ dla swojej sekretarki.

– „Spó∏ka Ziemska” zobowiàza∏a si´ do wspie-
rania finansowego Zrzeszenia...
I jeszcze jedno. W sierpniu, na wakujàce miej-

sce w Zarzàdzie Zrzeszenia zosta∏a dokooptowa-
na pani, b´dàca od wielu lat etatowym pracow-
nikiem „Spó∏ki Ziemskiej”...

Fina∏:
Pan prezes Stanis∏aw Pawlik i przewodniczà-

cy KR Andrzej Bem na ka˝dym kroku podkreÊla-
jà, ˝e w zaistnia∏ych warunkach to porozumienie
jest sukcesem. Ja jednak pozwol´ sobie tytu∏o-
we pytanie „Wiktoria czy kapitulacja?” poddaç
zdrowemu osàdowi czytelników. Bo mi osobi-
Êcie jakoÊ si´ widzi, ˝e na miejsce w historii
obok Jana III Sobieskiego ci panowie liczyç
chyba nie mogà...

Marcin J´drzejewski

Wiktoria czy kapitulacja...



77

WWIIAADDOOMMOOÂÂCCII  SSÑÑSSIIEEDDZZKKIIEE

BBARAR
RESTAURACJARESTAURACJA
VERDEVERDE

BAR
RESTAURACJA
VERDE

•

•
•

•

W weekendy zapraszamy na obiadowe
zestawy rodzinne na każdą kieszeń!

Tutaj zjesz brunch, lunch,
obiad i kolację z przyjaciółmi

Kuchnia polska i włoska

W stałym menu: 8 rodzajów past, lasagne, dania
z krewetkami, zupy, dania obiadowe, mięsa z grilla,
przystawki, sałatki, surówki, desery, alkohole

Poza kartą codziennie inne ekstra Danie Dnia
– zestaw obiadowy już od 16 PLN!

Nowa restauracja w Starej Miłosnej!

Galeria Sosnowa
Wesoła – Stara Miłosna

ul. Jeździecka 21F, I p.

tel. 022 40 36 100

Zorganizujemy dla Ciebie
bankiet, spotkanie biznesowe,
przyjęcie okolicznościowe,
imprezę rodzinną

Fitness Art
ul. Trakt Brzeski 60/60a

Stara Mi∏osna

• Klimatyzowana si∏ownia dla Paƒ
• Fitness Taniec Yoga Pilates
• Solarium

SZALONE PROMOCJE NA
MASA˚E I ZABIEGI PIEL¢GNACYJNE

CIA¸A – MASA˚ CZEKOLADOWY
TYLKO 50 PLN!!!

FFiittnneessss  AArrtt

Klub

FFiittnneessss  AArrtt
...z myÊlà
o potrzebach kobiet

fitnessart.pl
Tel. (022) 773-14-33

* Wa˝na w dniu zabiegu i wczeÊniejszej rezerwacji pod nr tel. 0 22 773 24 12, 022 773 00 99.
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Bezpaƒskie i majàce swoich panów
psy, stanowi∏y zagro˝enie dla dzieci
i doros∏ych. W∏adze lokalne si´ tym nie
zajmowa∏y. Za sprawà miejscowych lu-
dzi dobrej woli w r. 1994 powsta∏o
w Weso∏ej Towarzystwo Opieki nad
Zwierz´tami. Zadaniem tej organizacji
by∏o poprawienie losu zwierzàt. I rze-
czywiÊcie powoli nast´powa∏a zmia-
na na lepsze. By∏a to praca spo∏eczna,
niewdzi´czna i wyczerpujàca si∏y ludz-
kie. By∏am prezesem i inspektorem tego
TOZ-u. W 2007 r. z∏o˝y∏am rezygnacj´.
Nikt z cz∏onków nie chcia∏ przejàç mo-
ich obowiàzków. W zwiàzku z tym nasze
Towarzystwo zosta∏o rozwiàzane. Ale
problemy zwierz´ce pozosta∏y, zw∏asz-
cza mno˝àce si´ bez jakiejkolwiek kon-
troli koty wolno bytujàce, którymi stara-
∏am si´ nieprzerwanie zajmowaç.
Okaza∏o si´, ˝e na Placu Wojska Pol-
skiego w Weso∏ej z podobnymi pro-
blemami boryka si´ wi´cej ludzi. 17 lu-
tego br. w Dniu Kota spotkaliÊmy si´
w „KoÊciuszkowcu”. I przy Êwiecach,
w przyjaznej atmosferze, postanowili-
Êmy oficjalnie zorganizowaç si´, czyli
za∏o˝yç Ko∏o TOZ. I tak si´ te˝ sta∏o.
Po dope∏nieniu formalnoÊci zaistnieli-

Êmy jako Ko∏o TOZ w Weso∏ej, którego
zosta∏am przewodniczacà, gdy˝ mia∏am
doÊwiadczenie w tej materii. Za∏o˝ycie-
li Ko∏a by∏o zaledwie 10-ciu. (w tym
kilka osób z Rembertowa). W krótkim
jednak czasie do∏àczyli do nas miesz-
kaƒcy Sulejówka. Obecnie w Kole
dzia∏a 36 osób.

Na poczàtku paêdziernika zbiega si´
kilka wa˝nych dla obroƒców zwierzàt
– Êwiàt. I tak: Âwiatowy Dzieƒ Wege-
tarian i Wegan, Âwiatowy Tydzieƒ
Zwierzàt oraz Âwiatowy Dzieƒ Zwie-
rzàt Hodowlanych. Jest to okazja,
wr´cz obowiàzek ludzi zajmujàcych si´
losem zwierzàt do organizowania spo-
tkaƒ. Takie spotkania, imprezy, festyny
zagrzewajà ludzi do dalszej walki
o dobro zwierzàt i dobro w∏asne, czyli
zdrowie. W tych dniach a˝ pulsuje
od temató∏w wegetariaƒsko-wegaƒ-
skich. A to si´ wià˝e ÊciÊle z losem
zwierzàt. Bo zwierz´ta to nie tylko na-
sze kociaki czy psiaki, to równie˝ ma∏e
dzieci Êwini, czyli prosi´ta, które sà
przedwczeÊnie odstawiane od piersi
matki. To jest temat – morze, to ol-
brzymi ocean ∏ez zwierzàt i tych ludzi,
którzy ju˝ majà przebite pancerze do

swoich serc i mocno ten problem czujà.
Inaczej, majà obudzonà cnot´ wspó∏-
czucia dla s∏abszych.

Nawet du˝e zwierz´, w starciu z in-
teligencjà czlowieka, jest na pozycji
przegranej. Na temat ten na „Spotka-
niu z Naturà” by∏y setki ulotek z Fun-
dacji VIVA.

StaraliÊmy si´ dopasowaç swój pro-
gram do tematu „Spotkaƒ z Naturà”,
czyli zdrowia. Dobra muzyka w wyko-
naniu tenora Juliana Latossa przy
akompaniamencie Ewy Michalak to
jaknajbardziej zdrowie. Teksty piose-
nek mówi∏y o mi∏oÊci. Kosmetyki
z Morza Martwego, nawiàzanie do
zdrowego od˝ywiania – tak˝e.

Jestem przekonana, ˝e takie spotka-
nia sà potrzebne. I powinny odbywaç
si´ jak najcz´Êciej.

Pragniemy serdecznie podzi´kowaç
dyr. MOK w Weso∏ej p. Edwardowi
Kaliszowi za nieodp∏atne u˝yczenie
nam sali z pe∏nym wypasa˝eniem
i przygotowaniem jej na to spotkanie.
Ogromnà pomocà sta∏ si´ w tym dniu
dla nas przemi∏y i uczynny pracownik
MOK-u – p. Zenon Wójcicki. Jeszcze
raz wielkie dzi´ki.

Za Zarzàd Ko∏a TOZ w Weso∏ej
Prezes Janina Trzaskoma

Ten temat co jakiÊ czas wraca
na nasze ∏amy, bo co i rusz, uaktyw-
nia si´ ktoÊ, kto swoje frustracje wy-
∏adowuje na bezbronnych zwierz´-
tach. A wraca, gdy˝ z regu∏y nawet
wykryte sprawy, koƒczà si´ umorze-
niem. Jednak mo˝e to si´ wreszcie
zmieniç. Na opolszczyênie zapad∏
bowiem precedensowy wyrok, któ-
rym 50-letni oprawca kota zosta∏ ska-
zany na 3 lata bezwarunkowego wi´-
zienia i to bez zawieszenia! Na tak
surowy wyrok mia∏ bez wàtpienia
fakt, ˝e utopi∏ kota w beczce z wodà
na oczach jego 6-letniej „pani”... 

Ten wyrok daje wreszcie nadziej´,
˝e i w kolejnych tego typu bulwersu-
jàcych sprawach policja i prokuratu-
ra zacznà skuteczniej tropiç sadystów
dr´czàcych zwierz´ta. Bo przecie˝
nie chodzi tu tylko o ból, zadawany
cz´sto bardzo ufnemu wobec ludzi
zwierz´ciu. To te˝ rozpacz i ∏zy dzieci,
tracàcych swoich ulubieƒców.

Przypominam te fakty, bo w Starej
Mi∏oÊnie znowu zacz´∏y ginàç koty.
Tym razem w rejonie skrzy˝owania

GoÊciƒca i Fabrycznej. Na poczàtku
wrzeÊnia jeden z naszych kotów wróci∏
z poharatanà nogà. Leczàca go pani

weterynarz wykluczy∏a pogryzienie
przez psa (k∏y robià zawsze „podwój-
ne” Êlady). Nied∏ugo potem, drugi
z kotów zaginà∏ bez Êladu. Z rozmów
z sàsiadami wynika, ˝e nie on jeden.

Rozumiem, ˝e nie ka˝dy musi lubiç
koty czy psy. Ale to nie powód by si´
nad nimi zn´caç. MyÊl´, ˝e ka˝dy zna
kogoÊ, kogo nie lubi. Wtedy raczej
unika jego towarzystwa, a nie chodzi
za nim po ulicy i nie rzuca kamienia-
mi w plecy... Ma∏o kto zostaje bandy-
tà od razu. Zanim obrabuje si´ bank,
najpierw kradnie si´ batony w skle-
pach. Kim stanie si´ ten, kto zn´ca si´
nad kotem czy psem? Kogo pobije na-
st´pnego?

Dlatego nie bàdêmy bierni i reaguj-
my gdy dzieje si´ coÊ z∏ego. Poinfor-
mowanie policji o z∏odzieju, oszuÊcie
czy zwyrodnialcu m´czàcym zwierz´ta
to nie donosicielstwo. To obrona w∏a-
sna. Bo nawet jeÊli teraz ofiarà jest sà-
siad, to nie ma pewnoÊci, ˝e nast´p-

nym razem nie b´dziemy to my.

Marcin J´drzejewski

TOZ czyli „Spotkanie z Naturà”

Ginà koty
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Na pierwsze ogólnopolskie zawody
w sezonie 2009/2010 zawodnicy
Uczniowskiego Klubu Sportowego
Dwójka – Weso∏a pojechali do Strasz´-
cina. Jest to ma∏a miejscowoÊç ko∏o
Rzeszowa, w której badminton to naj-
popularniejsza dyscyplina sportu. Nasi
zawodnicy wzi´li tam udzia∏ w krajo-
wym turnieju w dwóch kategoriach
wiekowych: juniora i m∏odzika. Ekipa
UKS Dwójka Weso∏a sk∏ada∏a si´ z 2
juniorów i 2 m∏odziczek. Bardzo do-
brze zaprezentowali si´ juniorzy:
Jakub Franke i Adam Ciok, zajmujàc
ex equo 3–4 miejsce w turnieju singlo-
wym, a ten drugi równie˝ 3 miejsce

w grze mieszanej – grajàc
w parze z Kingà Katra ze
MKS Stal Nowa D´ba. Adam
z Kingà grajà razem miksta
ju˝ od poczàtku roku 2009
przygotowujàc si´ do startu
w Mistrzostwach Polski Ju-
niorów 2010. 

Obok zdj´cie zadowolo-
nych badmintonistów po rozdaniu dy-
plomów. Od lewej: Adam Ciok, Jakub
Franke, Aleksandra Tyburczy i An-
na Ciok.

Z poczàtkiem wrzeÊnia tego roku
w klubie badmintonowym w Zielonej
rozpocz´∏o si´ szkolenie nowej grupy

m∏odzie˝y w ramach programu SPOR-
TOWY TALENT. Projekt ten jest re-
alizowany dzi´ki dofinansowaniu ze
Êrodków m.st. Warszawy.

Andrzej Janecki
trener UKS Dwójka Weso∏a

BadmintoniÊci z Zielonej
ponownie na podium

BadmintoniÊci UKS Dwójka
Weso∏a na jeden dzieƒ zmienili
dyscyplin´ sportu i 4 paêdzierni-
ka wystartowali w biegu „BIE-
GNIJ WARSZAWO 2009” roz-
grywanym na ulicach centrum
stolicy. W biegu startowa∏o
ok. 12 tys. zawodników. Klub
badmintonowy z Zielonej repre-
zentowali juniorzy (rocznik
1992): Jakub Franke, Piotr Karo-
lak i Adam MaÊnik, a razem z ni-
mi pobieg∏ równie˝ trener An-
drzej Janecki (ur. 1947). Na star-
cie zabrak∏o najlepszego zawodnika
klubu Adama Cioka, którego wykluczy-
∏a grypa. Dla ca∏ej piàtki udzia∏ w biegu
na dych´, to ju˝ tradycja. Wszyscy star-

towali w biegu HUMAN RACE
przed rokiem i dwa lata temu, corocz-
nie poprawiajàc swoje wyniki. W tym
roku uzyskali nast´pujàce czasy: Jakub

Franke 45 min. 11 sek., Piotr Karo-
lak 50 min. 56 sek., Adam MaÊnik i An-

drzej Janecki obaj 59 min.
18 sek. Nale˝y dodaç, ˝e Adam
MaÊnik zdecydowa∏ si´ towa-
rzyszyç swojemu trenerowi
przez ca∏a tras´, rezygnujàc
tym samym z uzyskania znacz-
nie lepszego czasu. Pokaza∏
tym samym, ˝e nie najwa˝niej-
szy jest czas uzyskany na trasie,
lecz wspania∏a atmosfera pod-
czas biegu, ukoƒczenie 10 km
i zdrowie, jakie daje bieganie.

Na zdj´ciu szcz´Êliwi zawod-
nicy po ukoƒczeniu biegu.
Od lewej: Adam MaÊnik, An-
drzej Janecki, Jakub Franke

i Piotr Karolak.
Anna Janecka

Prezes UKS Dwójka Weso∏a

BadmintoniÊci – biegaczami

Szanowni Paƒstwo!
Nasz znajomy, kolega, przyjaciel

Przemek Âwiercz

Ratownik wodny, instruktor p∏ywania pra-
cujàcy w Wesolandii uleg∏ nieszcz´Êliwemu
wypadkowi, w wyniku którego ma amputo-
wanà prawà stop´ i cz´Êç podudzia. Dla
cz∏owieka tak zwiàzanego ze sportem jak
Przemek to dramatyczna zmiana ˝yciowa.
„Sportowa” proteza pozwoli mu jednak
na powrót do wielu aktywnoÊci.

Zatem ka˝dego, kto zna i nie zna Przemka,
a chcia∏by wspomóc w trudnych chwilach Tego
Wyjàtkowego Faceta, prosimy o dokonanie
wp∏at na konto:

Przemys∏aw Âwiercz
ul. Guliwera 2

07-410 Ostro∏´ka
Nr konta:

62 1020 3802 0000 1102 0042 8375

Serdeczne podzi´kowania za ka˝dà wp∏at´!
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W sobot´ 3 paêdziernika br. odby∏ si´ II Turniej
Szachowy im. Jana Brustmana. Szko∏a Podsta-
wowa nr 173 mia∏a zaszczyt goÊciç najbardziej
uzdolnionych szachistów z ró˝nych dzielnic
Warszawy i okolic. Turniej ten poÊwi´cony by∏
pami´ci wybitnego trenera szachowego, wiel-
kiego mi∏oÊnika królewskiej gry, pracujàcego
z dzieçmi i z m∏odzie˝à z ca∏ej Warszawy.

Jan Brustman od 1995 r. a˝ do Êmierci w lip-
cu 2007 r. popularyzowa∏ szachy, równie˝ na te-
renie dzielnicy Wawer i Weso∏ej. Prowadzi∏ szkó∏-
ki szachowe w Klubie Kultury Anin, w Domu Kul-
tury w Weso∏ej, a tak˝e za-
j´cia w naszych szko∏ach.
By∏ wychowawcà wielu
znakomitych szachistek
i szachistów, takich jak:
Arkadiusz Leniart, Andrzej
˚urkowski, Matylda Ko-
z∏owska, Adrianna i Urszu-
la Staniszewskie, Kinga
Pastuszko, Ewa Haraziƒ-
ska, Maksymilian Mahor
czy Bartosz Nowicki. 

Doceniajàc zas∏ugi Ja-
na Brustmana Wydzia∏
Spor tu i Rekreacji dla
Dzielnicy Wawer oraz Wy-
dzia∏ OÊwiaty i Wychowa-
nia dla Dzielnicy Weso∏a
podj´li wspólnà inicjatyw´
organizowania rokrocznie turniejów szachowych
nazwanych jego imieniem.

Do zmagaƒ w turnieju przystàpi∏o 104 zawod-
ników. Rozegrano 9 partii systemem szwajcar-
skim wed∏ug przepisów Kodeksu Szachowego
po 15 minut dla zawodnika. S´dziami turnieju
byli: Agnieszka Brustman, Marek Prus, Andrzej
Bajgrowski, Andrzej Sachanowski. 

II Turniej Szachowy im. Jana Brustmana otwo-
rzyli przedstawiciele obu dzielnic: zaast´pca Bur-
mistrza Dzielnicy Weso∏a Marian Mahor, Naczel-
nik Wydzia∏u Sportu i Rekreacji Dzielnicy Wawer
Janusz Ol´dzki oraz Pawe∏ Malinowski z Wydzia-
∏u OÊwiaty i Wychowania Dzielnicy Weso∏a. 

WÊród zawodników najlepszymi w ca∏ym
turnieju okazali si´:
1. Andrzej ˚urkowski – MKS Polonia Warszawa

(8,5 pkt.)
2. Micha∏ Janczarski – Polonia Warszawa (7.5 pkt.)
3. Piotr Wojtaszewski – PKS Agape Bia∏o∏´ka

(7.5 pkt.)
4. Micha∏ Gos∏awski – UKS Hetman Micha∏owi-

ce (7 pkt.) 
5. Ignacy Lipka – PKS Agape Bia∏o∏´ka (7 pkt.)
6. ¸ukasz Jarmu∏a – MKS Polonia Warszawa

(7 pkt.)
7. Jakub Jedryczka – Rynex P∏ock (7 pkt.)
8. Urszula Staniszewska – KS Weso∏a (6.5 pkt.)
9. Tomasz Kaczmarek – Sochaczew (6.5 pkt.)
10. Artur Suliborski – MTsz Miƒsk Mazowiecki

(6.0 pkt.)

W kategorii najlepsza zawodniczka:
I miejsce – UUrrsszzuullaa  SSttaanniisszzeewwsskkaa  –– KKSS  WWeessoo∏∏aa
II miejsce – Kamila Rylska – UKS Szachlice
III miejsce – EEwwaa  HHaarraazziiƒƒsskkaa  –– SSPP 117733

W kategoriach rankingowych – III kat.:
I miejsce – Igor Kowalski – MKS Polonia War-

szawa
II miejsce – ¸ukasz Kamiƒski – KS Legion Legio-

nowo
III miejsce – Jan Mrozowski – PKS Agape Bia-

∏o∏´ka

W kategoriiach rankingowych – IV kat.:
I miejsce – Micha∏ Jarzyna – UKS MDK Otwock
II miejsce – Krystian Furmaƒski 
III miejsce – Franek Bieleƒ – MKS Polonia War-

szawa

W kategoriach rankingowyh – V kat.:
I miejsce – Mariusz Woênica – MKS Polonia

Warszawa (SP 173)
II miejsce – Bart∏omiej Chmielewski – Pruszków
III miejsce – Maciek Groszyk – KK Anin

Najlepszym zawodnikiem bez kategorii zosta∏
Tomasz Kaczmarek (Sochaczew) II miejsce zajà∏
Eryk Wawrzyn (Sochaczew), III miejsce Bartosz
Lusztak równie˝ z Sochaczewa.

W kategorii wiekowej do 8 lat:
I miejsce – Igor Kowalski (MKS Polonia Warsza-

wa)
II miejsce – Jakub Grunas – CAISSA Warszawa 
III miejsce – Patryk Bartold – SP 173

W kategorii wiekowej do 10 lat:
I miejsce – Maciej Oleszek – MKS Polonia War-

szawa
II miejsce – Jan Mrozowski – PKS Agape Bia∏o-

∏´ka
III miejsce – Damian Koseski – MTsz Miƒsk Ma-

zowiecki

W kategorii wiekowej do 12 lat:
I miejsce – ¸ukasz Jarmu∏a – MKS Polonia War-

szawa
II miejsce – Marek Chomczyk – MKS Polonia

Warszawa
III miejsce – Micha∏ Macià˝ek – KS Weso∏a

W kategorii wiekowej do 14 lat:
I miejsce – Pawe∏ Jarmu∏a – MKS Polonia War-

szawa
II miejsce – Jakub Suliborski – MTsz Miƒsk Ma-

zowiecki
III miejsce – Rafa∏ Szulejko – UKS MDK Otwock

Dodatkowym wyró˝nieniem w II Turnieju
Szachowym im. J. Brustmana by∏ „Puchar
Niespodzianka” Prezydenta Warszawy, który
otrzyma∏ Tomasz Kaczmarek z Sochaczewa
(zawodnik nie posiadajàcy kategorii szacho-
wej, który zajà∏ 9 miejsce w ogólnej klasyfika-
cji turnieju).

Szczegó∏owe informacje o wynikach turnieju
mo˝na znaleêç na www.chessarbiter.com

Zwyci´zcy otrzymali gratulacje, puchary i na-
grody z ràk Dyrektora SP nr 173 Lidii Chmielew-
skiej, zast´pcy Burmistrza Dzielnicy Weso∏a Ma-
riana Mahora oraz Przewodniczàcego Komisji
Kultury Fizycznej i Sportu Rady m.st. Warszawy

Piotra Kalbarczyka. Kolejny, III Turniej Szachowy
im. J. Brustmana, odb´dzie si´ za rok w Dzielni-
cy Wawer. Do zobaczenia. 

Teresa Osypiuk 

II Turiej Szachowy im. Jana Brustmana
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Z zadyszkà, zlana potem i mocno zniech´co-
na pierwszymi biegowymi próbami zatrzymuj´
si´ pod roz∏o˝ystym d´bem w naszym lesie.
Czeka tam na mnie mà˝. Dodaje otuchy obiecu-
jàc, ˝e za miesiàc pobiegn´ swoje pierwsze 5 ki-
lometrów w ˝yciu i dam rad´ to zrobiç z uÊmie-
chem. Bez bólu w p∏ucach, bez kolki. Rozsàdek
podpowiada mi, ˝e to raczej niemo˝liwe. Pewnie
wczeÊniej zrezygnuj´ z tej katorgi. Serce nie my-
Êli, serce czuje. Ledwie zipiàc mówi´ do mojego
najbardziej osobistego trene-
ra: Jak ludzie mogà przebiec
maraton? Za chwil´ dodaj´:
–Wiesz, chcia∏abym umieç
biegaç tak, ˝eby choç raz
w ˝yciu przebiec maraton. 

Min´∏o dwa lata od tamte-
go dnia, dok∏adnie dwa lata.
Jest 27 wrzeÊnia 2009 r. Bu-
dzik dzwoni o 6.00, ale ja nie
Êpi´ ju˝ od 5.30. Micha∏ i Zu-
zia pakujà si´ i zaraz pojadà
razem z Kasià jako wolonta-
riusze na punkt od˝ywczy
na ulic´ Okrzei. Justynka no-
cuje u cioci, przyjadà razem
na tras´. O 7.00 podje˝d˝a
pod nasz dom Piotr, który dzieƒ wczeÊniej zde-
cydowa∏ si´ na wspólny z nami start. Biega
od dziesi´ciu lat, ale to te˝ b´dzie jego PIERW-
SZY MARATON. Niby wszystko planowo i spo-
kojnie, a jednak czuç w powietrzu t´ niepowta-
rzalnà atmosfer´. Czuç, ˝e nieuchronnie zbli˝a
si´ coÊ pi´knego. CoÊ podnios∏ego. Szykujemy
si´ do MARATONU. Przed nami sprawdzian
z pó∏rocznego treningu. Przed nami, po raz
pierwszy w ˝yciu bieg, który b´dzie trwa∏
ponad 4 godziny. Przed nami królewski
dystans. Tysiàce biegaczy nigdy w ˝yciu
nie odwa˝y si´ stanàç na starcie i pokonaç
siebie, swoje s∏aboÊci, obawy. „Maraton
biegnie si´ g∏owà” – us∏ysza∏am kiedyÊ
od doÊwiadczonego maratoƒczyka. 

JesteÊmy na Krakowskim Przedmie-
Êciu, w ponad trzytysi´cznym t∏umie spo-
tykamy wielu znajomych. Tu czuç tylko ra-
dosne podniecenie. Czy biegniesz pierw-
szy raz czy pi´çdziesiàty masz taki sam
rytua∏. Przypinasz numer, oddajesz depo-
zyt, stoisz w kolejce do toalety, rozgrze-
wasz si´ i uÊmiechasz. Tak. To kocham
w imprezach biegowych, na starcie wszy-
scy si´ uÊmiechajà. Za wysokimi ogrodze-
niami stoi publicznoÊç. Znów znajomi. Ja-
kim cudem Emilka dostrzeg∏a nas w tym t∏umie?
Nie wiem. Kolejna tajemnica, jak wiele zwiàza-
nych z bieganiem. Bo czy˝ nie jest tajemnicà, ˝e
tak wielu ludzi sznuruje buty i dobrowolnie decy-
duje si´ na taki wysi∏ek? 

Strza∏ startera, zaczyna si´. Nie umiem tego
ubraç w s∏owa. Mieszanka radoÊci i dumy, niepo-
koju i ciekawoÊci. Zaczàç powoli, bardzo powoli.
Druga myÊl przekazywana przez doÊwiadczo-

nych maratoƒczyków. T∏umy kibiców wiwatujà.
Start i meta w salonie Warszawy, na Krakowskim
PrzedmieÊciu. Przygrzewa s∏oƒce, jeszcze da
nam si´ we znaki. Biegnàc w swojej strefie cza-
sowej spotykamy znajomych, z którymi przygo-
towywaliÊmy si´ podczas comiesi´cznych star-
tów w Pucharze Maratonu. Biegn´ w asyÊcie
dwóch Piotrów. Potem do∏àcza do nas Marcin.
Widz´ sporo kobiet. Mamy szczególne wzgl´dy
wÊród publicznoÊci. Czas mija szybko, trasa si´

nie d∏u˝y, a punkty od˝ywcze jakoÊ
tak g´sto stojà. Przebiegamy obok
Stadionu Narodowego. Na chodni-
ku stojà moi Rodzice. Podbiegam
si´ przywitaç. Biegnie si´ tak Êwiet-
nie. Przed nami d∏uga prosta Wa∏em
Miedzeszyƒskim. Za chwil´ zetknie-
my si´ z tym, co doÊwiadczeni ma-
ratoƒczycy nazywajà „Êcianà”. Mija

pó∏metek. Jedno ogniwo z teamu Antosiewiczów
opada z si∏. Piotra odci´∏o od paliwa. Przechodzi-
my do marszu. Na drugiej jezdni widzimy na-
szych znajomych. Obaj Piotrowie i Marcin sà tro-
ch´ przed nami. Jest jeszcze du˝a szansa, ˝e z∏a-
miemy 5 godzin. W koƒcu taki kryzys nie powi-
nien trwaç d∏ugo. Ruszamy biegiem, na krótko.
Przede mnà decyzja. Biec dalej samotnie, jak su-
geruje Piotrek, czy zostaç z nim i przetrwaç ten

kryzys. Maraton biegniesz g∏owà. Z∏oÊç i bezrad-
noÊç mieszajà si´ z ambicjami wynikowymi
i zwyczajnà troskà o najbli˝szà mi osob´. Min´∏o
jakieÊ 10 kilometrów zanim utwierdzi∏am si´
w przekonaniu, co tak naprawd´ jest dla mnie
wa˝ne w bieganiu. Nie wynik. Marszobiegiem po-
konujemy dalszà cz´Êç trasy dzielàc pozosta∏y
dystans na mniejsze, ∏atwiejsze do ogarni´cia
myÊlà i mo˝liwoÊciami naszych organizmów.
Wiemy, ˝e czas poni˝ej 5-ciu godzin bezpowrot-
nie odp∏ywa. Wiemy, ˝e biegniemy, ˝eby skoƒ-
czyç. Trudno jest biec w koƒcu stawki. Pociesza-
my si´ wi´c wzajemnie, ci ze „Êcianà” tych ze
skurczami. Ka˝dy walczy ze swoimi s∏aboÊciami,
ale nadal czujemy, ˝e w∏aÊnie dokonuje si´ coÊ
wielkiego. Ostatni zakr´t. B´bniarze. Byli na trasie
pod ka˝dym mostem i wiaduktem. Sà Êwietni,
b´bny dodajà tyle energii. Mijamy ogródki ka-
wiarniane na Starówce, ludzie klaszczà, wznoszà
toasty, wÊród nich maratoƒczycy z medalami, oni
ju˝ dawno skoƒczyli. 

Ostatnia prosta. Widaç met´. Na chodniku
Marcin z Gosià. Marcin z medalem. Nawet nie
przebra∏ si´ tylko wyszed∏ nas przywitaç. G∏oÊno
dopingujà. Patrz´ na zegarek. JeÊli przyÊpieszy-
my, zmieÊcimy si´ w 5.30. Dociskamy. Nie
wiem, skàd Piotrek wzià∏ si∏y na taki finisz. Wpa-

damy na met´ trzymajàc si´ za r´ce.
W oficjalnych wynikach mamy czasy
identyczne co do sekundy. Razem za-
cz´liÊmy, razem koƒczymy. KtoÊ wo∏a
mnie po imieniu. To Renata z rodzinà.
Byli z nami na trasie w kilku miejscach,
teraz czekajà na mecie. Robià nam
zdj´cie. Renata pyta: Iza, co czujesz?
Rozp∏aka∏am si´. Kiedy doÊwiadczeni
maratoƒczycy mówili, ˝e nie da si´
opisaç, co czuje maratoƒczyk na me-
cie, myÊla∏am, ˝e przesadzajà. Czu∏am
ulg´, radoÊç, dum´, szcz´Êcie
i wszystkie inne uczucia Êwiata w jed-
nej chwili. Nie czu∏am bólu. Skoƒczy-

∏am mój PIERWSZY MARATON W ˚YCIU. Ka˝dy
kolejny ju˝ nigdy taki nie b´dzie. 

JeÊli biegasz i ko∏acze Ci si´ w g∏owie mara-
ton – zrób to. Potem ju˝ nic w ˝yciu nie b´dzie
za trudne.

Izabela Antosiewicz – Maratonka
www.izabiegajaca.blog.pl

Fot. Ma∏gorzata Sójka, Leszek Âwiercz

Mój maratoƒski debiut
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Kibicowanie maratoƒczykom to niewdzi´cz-
ne zadanie. Taki kibic pi∏karski, na przyk∏ad,
przez 90 minut, a nawet d∏u˝ej, mo˝e Êledziç
wszystkie zwroty akcji, widzi swoich boha-
terów od pierwszego do ostatniego gwizdka,
widzi ka˝e dobre i ka˝de kiepskie podanie,
widzi, kiedy si´ opierniczajà, a kiedy gryzà
traw´. 

A taki kibic w biegu dystansowym nie ma
specjalnego wyboru. Wzgl´dnie najlepiej ma,
kiedy bieg rozgrywany jest na niezbyt d∏ugiej
p´tli – wtedy co kilkanaÊcie – kilkadziesiàt mi-
nut mo˝e zobaczyç swojego faworyta. Najgo-
rzej – kiedy bieg jest jednà d∏ugà prostà. Wte-
dy mo˝e albo czekaç na mecie, albo machaç
chusteczkà na starcie. 

Kiedy bieg ma jednà du˝à p´tl´, kibic mara-
toƒski ma dwa wyjÊcia: kibicuje przy starcie,
idzie na kaw´ i ciasteczko, a po dwóch – trzech
godzinach wraca na met´ i znowu kibicuje.
Mo˝e te˝ zostaç lotnym kibicem i przemiesz-
czaç si´ za grupà swoich ulubieƒców. Jest to
jednak zaj´cie tyle˝ niewdzi´czne, co ryzykow-
ne. Ryzyko jest takie, ˝e po drodze minie si´
z tymi, którym ma kibicowaç, przegapi ich
w t∏umie, zostanie zatrzymany w korku albo
skierowany niespodziewanym objazdem i nie
zdà˝y dojechaç na czas na met´. A przecie˝
i tak najpi´kniejszy na maratonie widok to bie-
gacz przekraczajàcy lini´ mety… 

Dlatego najlepiej kibicuje si´ maratoƒczykom
na krótkich p´tlach. Je˝eli zawodników jest
wielu, po pierwszej p´tli ró˝nice mi´dzy naj-
szybszymi i najwolniejszymi stopniowo si´

zwi´kszajà, ci wolniejsi dopiero ruszajà na dru-
gie kó∏ko, szybsi – zaczynajà trzecie, a kibice
stojàcy w okolicach startu/mety majà wra˝e-
nie, ˝e przed ich oczami rozgrywa si´ ca∏y
bieg, niemal jak na stadionie. 

Maraton w Starej Mi∏oÊnie jest w∏aÊnie jed-
nym z takich maratonów, które sà atrakcyjne
nie tylko dla uczestników, ale tak˝e dla kibi-
ców. Oko∏o siedmiokilometrowa p´tla sprawi,
˝e najszybsi b´dà koƒczyli pierwsze kó∏ko
po ok. 29 minutach, wolniejsi mogà potrze-
bowaç na jego pokonanie ok. 45 minut. Ma-
ratoƒczycy b´dà przebiegaç obok kibiców co
najmniej pi´ç razy zanim ostatecznie przekro-
czà lini´ mety. Kibice b´dà mogli zobaczyç,
jak walczà z nie∏atwà trasà, z dystansem,
z w∏asna s∏aboÊcià. B´dà mogli Êledziç ruchy
ich nóg i grymasy na twarzy. B´dà mogli do-
dawaç im otuchy, podnosiç na duchu, dopin-
gowaç. B´dà mogli sami poczuç, na czym
polega magia maratonu. 

A wszystko to – ju˝ w sobot´, 24 paêdzierni-
ka. Start i meta, a zarazem najdogodniejszy
punkt do kibicowania, b´dà zlokalizowane
na przed∏u˝eniu ul. Fabrycznej na wysokoÊci
spalonego rancza. Start zaplanowano na godz.
10.00. Pierwsi zawodnicy sà spodziewani
na mecie po niespe∏na trzech godzinach, ostat-
ni powinni dobiec do mety oko∏o 15.30. 

Dla najaktywniejszego kibica/grupy kibiców
b´dziemy mieç niespodziank´! 

Zapraszamy!

Anna Paw∏owska-Pojawa

O akcji pomocy dla Przemka Âwiercza (ratowni-
ka z Wesolandii) piszemy ju˝ na stronie 9. Teraz
chcielibyÊmy zach´ciç sportowców, by przy∏àczy-
li si´ do tej akcji. Otó˝ z wa˝nà inicjatywà wystàpi∏
Zespó∏ Szkó∏ nr 94 z Weso∏ej-Zielonej. Nauczyciele
WF pani Jolanta Ilewicz z SP 174 oraz pan Leszek
Winiarski z ZS nr 94 w dniach 20–22 listopada zor-
ganizujà turnieje halowej pi∏ki no˝nej w kategoriach
szkó∏ podstawowych i gimnazjów oraz turnieje pi∏-
ki siatkowej kobiet i m´˝czyzn. Op∏ata startowa
zbierana za te turnieje w ca∏oÊci zostanie przezna-
czona na pomoc w zakupie protezy dla Przemka.
Wa˝ne jest to, ˝e szko∏y mogà zg∏osiç nie jednà
reprezentacj´, ale dowolnà iloÊç dru˝yn. A im
wi´cej dru˝yn si´ zg∏osi, tym wi´cej uda si´ ze-
braç pieni´dzy. Serdecznie zach´camy wszyst-
kich do jak najliczniejszego udzia∏u w tej imprezie.

Podobnie b´dzie z organizowanym w dniach
4–6 grudnia przez pana Leszka Winiarskiego
ju˝ XIX otwartym turniejem pi∏ki halowej dla do-
ros∏ych. Równie˝ ca∏oÊç op∏aty wpisowej b´dzie
przeznaczonej na pomoc dla Przemka. Wi´c im
wi´cej dru˝yn, tym wi´ksze wsparcie!

Informacje o tych turniejach b´dà dost´pne
wkrótce na afiszach oraz na stronie internetowej
Zespo∏u Szkó∏ nr 94. Zapisy i informacje w sekre-
tariacie Zespo∏u pod numerem (022) 773 42 04.
Serdecznie zapraszamy wszystkich do udzia∏u!

W pomoc Przemkowi w∏àcza si´ tak˝e nasz
OÊrodek Kultury. Na zakoƒczenie tego pierwsze-
go turnieju, w dniu 24 listopada w auli Zespo∏u
Szkó∏ nr 94 odb´dzie si´ koncert zespo∏ów m∏o-
dzie˝owych, z których dochód tak˝e w ca∏oÊci
b´dzie przekazany na pomoc dla Przemka.

Niech was tam nie zabraknie!
Marcin J´drzejewski

Stara Mi∏osna kibicuje
maratoƒczykom

29 wrzeÊnia up∏ynà∏ termin zg∏oszeƒ do
VII edycji Sàsiedzkiej Ligi Siatkówki. Po weryfi-
kacji otrzymanych kart zg∏oszeƒ, organizator
dokona∏ podzia∏u dru˝yn na I i II lig´, zgodnie
z „Regulaminem Sàsiedzkiej Ligi Siatkówki
w Starej Mi∏oÊnie na sezon 2009/2010”. 

Prawo gry w I lidze uzyska∏y nast´pujàce
dru˝yny: NO NAME, BRACIA, KLUB TKM,
DZI¢CIO Y̧, JASZCZEMBIE, ROYAL SPIKE. 

Prawo gry w II lidze uzyska∏y nast´pujàce
dru˝yny: HIERONIMKI, GRIM TEAM, LENNOX,
EKIPA REMONTOWA, DESPERADOS, DKB –
DRU˚YNA KAPITANA BOMBY.

Rozgrywki naszej ligi s´dziujà licencjonowani
arbitrzy wyznaczeni przez Kolegium S´dziów Ma-
zowieckiego Okr´gowego Zwiàzku Pi∏ki Siatkowej. 

Osobà czuwajàcà nad prawid∏owym prze-
biegiem rozgrywek jest kol. Maciej Piechocki. 

Mecze rozgrywane b´dà w soboty w godz.
11.00–19.00 na sali gimnastycznej Szko∏y

Podstawowej nr 173 ul. Trakt Brzeski 18**
w nast´pujàcych terminach: 

Runda jesienna:
I kolejka – 10.10.2009
II kolejka – 24.10.2009
III kolejka – 07.11.2009
IV kolejka – 21.11.2009
V kolejka – 12.12.2009

Runda wiosenna:
VI kolejka – 20.02.2010
VII kolejka – 06.03.2010
VIII kolejka – 20.03.2010
IX kolejka – 17.04.2010
X kolejka – 07.05.2010

Godziny rozpocz´cia meczów:
I Liga: 1-szy mecz – godz. 11.00

2-gi mecz – godz. 12.15
3-ci mecz – godz. 13.30

II Liga: 1-szy mecz – godz. 15.00
2-gi mecz – godz. 16.15
3-ci mecz – godz. 17.30

** Szczegó∏owy terminarz meczów znajduje
si´ w zak∏adkach Ligi siatkówki na stronie
www.staramilosna.org.pl

Przypominany kapitanom zespo∏ów o uisz-
czeniu op∏aty wpisowej (w wysokoÊci 200 z∏
od dru˝yny za ca∏à edycj´ rozgrywek). 

Wp∏aty przyjmowane b´dà przez organiza-
torów w dniu 10 paêdziernika (w trakcie trwa-
nia spotkaƒ I kolejki ligowej) oraz podczas na-
st´pnych kolejek ligowych.

Wszystkim zawodnikom, ich kibicom oraz
sympatykom siatkówki ˝yczymy mi∏ej zaba-
wy!!!!

Dyrektor Ligi
Pawe∏ Malinowski 

tel. 606 689 263

Rusza VII edycja Sàsiedzkiej Ligi Siatkówki

Zagrajmy
dla Przemka!
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OÊrodek Kultury w Dzielnicy Weso∏a zaprasza!

Zapraszamy 29 paêdziernika na godz.
19.00 do OÊrodka Dzia∏aƒ Twórczych
„Pogodna” na wernisa˝ El˝biety Lipiec
zatytu∏owany „Akwarele i Batiki”.

Pani El˝bieta Lipiec jest mieszkankà
os. Stara Mi∏osna od 15 lat. Wiele osób
kojarzy t´ przemi∏à i bardzo utalento-
wanà osob´ z jej dzia∏alnoÊci instruktora
sekcji rysunku i malarstwa w OÊrodku
Dzia∏aƒ Twórczych „Pogodna”, z któ-
rym wspó∏pracuje w tym charakterze
od poczàtku dzia∏alnoÊci placówki, czyli
od pierwszych miesi´cy 2007 roku.

Pani Lipiec ma w swoim ˝yciorysie
ok. 20 wystaw, w tym kilka w Weso∏ej:
w nieistniejàcej ju˝ kawiarni U4C2,
w Tom Law’s School of English, w biblio-
tece, trzy (!) w OÊrodku Kultury przy ul.
Starzyƒskiego, jednà w „Pogodnej”.

W zorganizowanym ok. 10 lat temu
przez Stowarzyszenie Sàsiedzkie Stara
Mi∏osna konkursie „Nasza Stara Mi∏o-
sna” pani El˝bieta zaj´∏a I-sze miejsce,
na namalowanym wówczas obrazie
widnia∏ koÊció∏ NajÊwi´tszego Serca
Pana Jezusa.

Pierwsze obrazy, które wysz∏y spod
r´ki pani Eli 25 lat temu, to pojawiajà-
ce si´ w tytule wystawy akwarele. Batki
zaÊ sà zupe∏nie Êwie˝à, artystycznà pa-
sjà, majàcà zaledwie ok. rok. Na wysta-
wie w „Pogodnej” batiki b´dà publicz-
nie pokazywane po raz pierwszy.

Tematyka prac, które b´dà prezento-
wane w „Pogodnej” to, w przypadku
akwareli, pejza˝e i kwiaty, zaÊ batików
– anio∏y i ikony. 

Zapraszamy!!!

Drodzy Rodzice,
Zach´cam Was do wspólnego prze-

czytania z dzieçmi trzech, krótkich hi-
storii o rówieÊnikach Waszych pociech.
Sà to opowiadania o ˝yciu codziennym,
smutkach i radoÊciach rodzin w któ-
rych mamy sà niepe∏nosparwne.

„Moja mama jeê-
dzi na wózku”, „Mo-
ja mama nie s∏yszy”
i „Moja mama nie
widzi” to seria ksià-
˝eczek wydanych
w ramach projektu
„Porozmawiajmy
o uczuciach”, reali-
zowanego przez
Fundacj´ Otwórz
Oczy oraz Fundacj´ Venti, którego ce-
lem jest wsparcie mam niepe∏nospraw-
nych oraz ich dzieci i rodzin. Dzi´ki
wsparciu finansowemu Towarzystwa
Ubezpieczeniowego AXA (Darczyƒcy
który wspar∏ publikacj´ „Moja mama
jeêdzi na wózku”) oraz Mazowiec-
kiemu Centrum Polityki Spo∏ecznej,
które wspar∏o wydanie pozosta∏ych
publikacji; ksià˝eczki sà dystrybuowa-
ne bezp∏atnie.

JeÊli jesteÊcie Paƒstwo zaintereso-
wani otrzymaniem publikacji – za-
praszam na stron´ internetowà
www.otworzoczy.pl i wype∏nienie for-
mularza zamówienia.

pozdrawiam
Magdalena Karowska-Koperwas

– Fundacja Otwórz Oczy

Poni˝ej przedstawiam frag-
ment recenzji terapeuty ro-
dzinnego:

Karol z Kasià,
Tosia, Karolcia
i Pawe∏, a tak˝e
Filip z Zosià mu-
szà konfronto-
waç swoje dzie-

ciƒstwo z trudnym proble-
mem niepe∏nosprawnoÊci
ich mam. Ka˝de z nich
osobno, ale te˝ jako rodzeƒstwa mia∏y
szcz´Êcie, ˝e ich ojcowie w tej trudnej sy-
tuacji zachowali si´ jak prawdziwi m´˝-
czyêni – trwajà przy swoich rodzinach,
a nawet, mo˝na powiedzieç, unormal-
niajà te niezwyk∏e sytuacje wspierajàc
w∏asne dzieci i ˝ony w sytuacjach trud-
nych do rozwiàzania.

Nie oznacza∏o to jednak i nigdy nie
oznacza, ˝e dzieci b´dà odizolowane
od reakcji rówieÊników, ˝e b´dà wiedzia-
∏y jak poradziç sobie ze wstydem wywo-
∏anym przezwiskami nieprzyjemnymi
porównaniami, wÊcibskimi pytaniami
odnoÊnie niepe∏nosprawnoÊci rodzica.

Sta∏o si´ to równie˝ doÊwiadczeniem
g∏ównych bohaterów trzech niezwyk∏ych
ksià˝eczek: „Moja mama nie widzi”,
„Moja mama nie s∏yszy” i „Moja mama

jeêdzi na wózku”. Niezwy-
k∏ych, bo oddajàcych do-
Êwiadczenia zupe∏nie obce
wi´kszoÊci dzieci, a jedno-
czeÊnie mówiàce o emo-
cjach, z którymi przycho-
dzi zetknàç si´ tej mniej-
szoÊci, o której nie pami´ta
na ogó∏ wielka, ani mniej-
sza literatura dzieci´ca.

Dzieci chorych lub niepe∏nosprawnych
rodziców nie majà zbyt du˝ego wyboru
baÊni, z których bohaterami mogliby si´
identyfikowaç. (...)

Maria Dekert
– Terapeuta rodzinny,

dyrektor Stalowowolskiego OÊrodka
Wsparcia i Interwencji Kryzysowej

Moja mama jest inna ni˝ Twoja

OÊrodek Kultury w Dzielnicy Weso∏a m. st. Warszawy, ul. Starzyƒskiego 21, tel. 022 773 61 88
Filia - OÊrodek Dzia∏aƒ Twórczych „Pogodna”, ul. Jana Paw∏a II 25, tel. 022 427 37 74
www.domkultury.wesola.net, e-mail: domkultury@wesola.net, pogodnakultura@jjs.pl
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Trening Zast´powania Agresji jest
warsztatem kszta∏tujàcym zdolnoÊci
asertywne. Jest skierowany do m∏o-
dzie˝y, która ma problemy z radze-
niem sobie z agresjà, ale równie˝
do osób, które majà k∏opoty w nawià-
zywaniu wi´zi spo∏ecznych i utrzymy-
waniu ich. TZA – ART mo˝e byç rów-
nie˝ traktowany jako metoda s∏u˝àca
do doskonalenia w∏asnych umiej´tno-
Êci prospo∏ecznych.

Trening Zast´powania Agresji sk∏a-
da si´ z trzech komponentów:
1.Trening Umiej´tnoÊci Prospo∏ecz-

nych – opiera si´ na modelowaniu
(demonstrowanie umiej´tnoÊci przez
trenera), odgrywaniu scenek rodzajo-
wych (çwiczenie umiej´tnoÊci przez
uczestników treningu), informacjach
zwrotnych (ze strony trenera i wszyst-
kich uczestników grupy), transferze
(çwiczenie nabytych umiej´tnoÊci
w ˝yciu codziennym).

2.Trening Kontroli Z∏oÊci – polega
na przygotowaniu przez trenujàcà
m∏odzie˝ na ka˝dà sesj´ opisu nie-
dawnych sytuacji, które powodowa∏y

z∏oÊç. Trening oparty jest na bezpo-
Êrednich doÊwiadczeniach uczestni-
ków warsztatu. Podczas zaj´ç m∏o-
dzie˝ uczy si´: identyfikowaç czynni-
ki wyzwalajàce z∏oÊç, rozpoznawaç
sygna∏y wskazujàce na podwy˝szony
stan napi´cia emocjonalnego, u˝y-
waç technik s∏u˝àcych do zmniejsza-
nia poziomu gniewu, stosowania
technik nagradzania siebie za nie
agresywne zachowania.

3.Trening Wnioskowania Moralnego
– poprzedzony jest çwiczeniami ma-
jàcymi na celu odkrycie wartoÊci po-
przez wywo∏anie dysonansu poznaw-
czego i dyskusj´ o problemach mo-
ralnych. Przedmiotem dyskusji sà dy-
lematy moralne, a uczestnicy poszu-
kujà rozwiàzaƒ i argumentów uza-
sadniajàcych ich wybór. Uczà si´ tak-
˝e podejmowania decyzji moralnych
poprzez prób´ odpowiedzi na pyta-
nie, jaka wartoÊç stoi u podstawy
ka˝dego ludzkiego dzia∏ania.
KorzyÊci p∏ynàce z uczestnictwa

w treningu: wzrost poczucia w∏asnej
wartoÊci; poprawa jakoÊci komunika-

cji w rodzinie i grupach rówieÊni-
czych; zmniejszenie iloÊci zachowaƒ
agresywnych; poprawa relacji emocjo-
nalnych w rodzinach; wyposa˝enie
w umiej´tnoÊci u∏atwiajàce radzenie
sobie z trudnymi sytuacjami w ˝yciu
codziennym; nabycie umiej´tnoÊci po-
magajàcych w odparciu presji grupy
w ró˝nych sytuacjach; opanowanie
warsztatu redukujàcego agresj´
i z∏oÊç; wzrost samoÊwiadomoÊci; wy-
posa˝enie w umiej´tnoÊci pracy w gru-
pie oraz techniki rozwiàzywania pro-
blemów i sprawnego, samodzielnego
podejmowania decyzji.

Zaj´cia sà bezp∏atne. B´dà prowa-
dzone przez studentk´ pedagogiki
i psychologii – Weronik´ Przàdka.
Liczba miejsc jest ograniczona (do 10
osób), decyduje kolejnoÊç zg∏oszenia.
Warsztaty b´dà odbywa∏y si´ w ponie-
dzia∏ki i czwartki, w godz. 18–19
w OÊrodku Dzia∏aƒ Twórczych Pogod-
na, ul. Jana Paw∏a II 25, Stara Mi∏o-
sna. Zapisy pod nr tel. 22 427 37 74
lub e-mail: pogodnakultura@jjs.pl

Warsztaty w OÊrodku Dzia∏aƒ Twórczych „Pogodna”

Trening zast´powania agresji TZA – ART
– zapraszamy m∏odzie˝

Og∏aszamy

nabór do Chóru Il Canto Magnificat
dla uzdolnionych wokalnie dziewczàt
w wieku gimnazjalnym i licealnym.

Przes∏uchania odbywajà si´ w OÊrodku Dzia∏aƒ Twórczych
Pogodna w Êrody i piàtki o godzinie 18.45.

Serdecznie zapraszamy.

Zanim rozb∏ysnà Êwiàteczne Êwia-
te∏ka na choinkach w naszych do-
mach, ruszymy do sklepów w poszuki-
waniu bo˝onarodzeniowych upomin-
ków dla najbli˝szych. JeÊli szukacie
niepowtarzalnych prezentów i pi´k-
nych drobiazgów w rozsàdnych ce-
nach – doskona∏à okazjà do zakupów

b´dzie kiermasz Êwiàteczny w galerii
„Klimaty Staromi∏osne” – w niedziel´
8 listopada.

Wyroby artystyczne, bi˝uteria, sztuka
u˝ytkowa, bibeloty i inne ozdobne
przedmioty oraz ich twórcy czekajà
przy ul. Torfowej 1 w Starej Mi∏osnej
(przy rondzie z ul. Jana Paw∏a II).

Dla goÊci kiermaszu przewidziano
niespodzianki. Pani Basia, w∏aÊcicielka
galerii zaprasza wszystkich ch´tnych
od godziny 12.00.

Magdalena J´drzejewska

Zapraszamy poszukiwaczy skarbów

„Ju˝ nigdy”

marzenia
zastyg∏e w wiecznoÊci
nie pofrunà

ich skrzyd∏a
posk∏ada∏ czas
na dnie rozpaczy

bez nadziei
która  odesz∏a
w nicoÊç
wraz z ostatnim po˝egnaniem

chocia˝ ˝yç bez Ciebie
tak trudno

Irena ¸ukszo
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Wchodz´ do centrum
handlowego przy najbar-
dziej ucz´szczanej ulicy
w Edynburgu. I napotykam
tam mnóstwo znaków dro-
gowych. „Uwaga! Depre-
sja!”, „Chaos”, „Uwaga!
Spadajàcy deszcz i Ênieg!”,
„TuryÊci! Nie Êmiaç si´ z tu-

bylców!”, „Zu˝yte t´cze – 250 dolarów lub wi´-
cej”…. Zastanawiam si´ czy nie trafi∏am
do szpitala psychiatrycznego. Otó˝ nie. To tylko
trwajàcy w najlepsze najwi´kszy festiwal
na Êwiecie – Edinburgh Festival Fringe, a równo-
legle z nim Edinburgh International Festival, Uni-
versity Festival, Book Festival… i wiele innych.

Czy wyobra˝acie sobie, ˝eby w Polsce w ra-
mach wielkiego Êwi´ta teatru i sztuki wszelakiej
zamkni´to g∏ównà ulic´ Warszawy i ustawiono
na niej kilka scen a maszerowali by nià dumnie
ludzie poprzebierani za clownów, piratów, po-
twory i stwory wszelkiej maÊci? A wszyscy ma-
jà tylko jeden cel – zach´ciç innych do zobacze-
nia przedstawieƒ, które przygotowali. Tak w∏a-

Ênie wyglàda Edynburg podczas miesiàca festi-
wali. Ca∏e miasto – ka˝da ulica (a w szczególno-
Êci g∏ówna, prowadzàca do górujàcego nad mia-
stem zamku – ulica Royal Mile), ka˝da knajpa,

teatr, klub, cokolwiek – ˝yje festiwalem. Po-
za tysiàcami wydarzeƒ, za które trzeba zap∏aciç
odbywajà si´ kolejne tysiàce darmowych, g∏ów-
nie na ulicach miasta. Mo˝na tu zo-
baczyç wszystko – od kuglarza prze-
branego za Indian´ Jonesa, który
˝ongluje pochodniami, przez kome-
diowà wariacj´ na temat s∏ynnego
musicalu o seryjnym mordercy – go-
librodzie „Sweeney Todd” do powa˝-
nego, nowoczesnego baletu wielkiej
gwiazdy szkockiego taƒca Michaela
Clarka, który wi´kszoÊç swoich cho-
reografii uk∏ada do muzyki Davida
Bowiego, Iggy’ego Popa i The Velvet
Underground. S∏owem – w ramach
kilku, zupe∏nie innych festiwali, mo˝-
na zobaczyç przeró˝ne dzie∏a. 

Wi´kszoÊç spektakli w ramach fe-
stiwalu Fringe jest przygotowywana przez m∏o-
dzie˝, silnie zaanga˝owanà równie˝ w organiza-
cj´ przedsi´wzi´cia. Mo˝na zobaczyç wiele
przedstawieƒ przygotowanych przez teatry stu-
denckie. To w∏aÊnie na tym festiwalu wiele lat te-

mu Hugh Laurie, odtwórca roli Dokto-
ra House’a w popularnym serialu,
wraz z kolegami ze studiów wystawi∏
swojà sztuk´ i odebra∏ za nià nagrod´.
Poza charyzmatycznym aktorem za-
czyna∏y tu równie˝ takie gwiazdy jak
Rowan Atkinson (s∏ynny JaÊ Fasola)
czy Jude Law. 

Zaistnieç na festiwalu nie jest ∏atwo
– trwa on oko∏o miesiàca, a obszar
na jakim si´ odbywa zaczyna wykra-
czaç poza granice miasta Edynburg.
Program festiwalu to ksià˝ka rozmiaru
A4 posiadajàca setki stron, na których
roi si´ od ka˝dego rodzaju sztuki. Nic

dziwnego, ˝e ludzie robià najdziwniejsze rzeczy,
˝eby tylko zach´ciç publicznoÊç do obejrzenia
ich dokonaƒ. Nie dziwià wi´c wspomniane prze-
ze mnie t∏umy dziwacznych postaci, które bez

wstydu maszerujà królewskà, jak sama nazwa
wskazuje, ulicà Royal Mile. Nie dziwi te˝ to ˝e
oprócz maszerowania skaczà, krzyczà, pok∏ada-

jà si´ na bruku, zaczepiajà, s∏owem – stosujà
wszystkie mo˝liwe sposoby na zwrócenie
na siebie uwagi. Podobnie muszà czyniç uliczni
kuglarze, którzy zarabiajà nie na biletach
a na dobrowolnych datkach od publicznoÊci,
którà bez kr´pacji zach´cajà do wrzucania kilku
funtów do kapelusza. 

Poziom wystàpieƒ jest skrajnie ró˝ny – na In-
ternational Edinburgh Festival mo˝emy zobaczyç
artystów z kilkudziesi´cioletnim doÊwiadcze-
niem, na Fringe’u ludzi, którzy dopiero zaczynajà
i albo nie do koƒca radzà sobie z opanowaniem
teatralnego kunsztu albo zaskakujà swojà Êwie-
˝oÊcià i geniuszem. Jednak ktokolwiek nie poja-
wi si´ na którymÊ z edynburskich festiwali – czy
b´dzie to m´˝czyzna ˝onglujàcy kapeluszami,
czy kobieta, której ca∏à twarz pokrywajà kolczyki,
czy studenci podejmujàcy si´ kolejnej adaptacji
s∏ynnych musicali czy te˝ baletmistrz powracajà-
cy po 20 latach przerwy na scen´ wielkiego te-
atru – ka˝dy zostaje tutaj doceniony, jeÊli nie na-
grodà to uÊmiechem i gromkimi brawami.

Martyna Nowosielska

Qlturka

Edynburg, czyli letnia stolica sztuki

Czas szko∏y, klasówek, kartkówek i za-
rwanych nocy zaczà∏ si´ ju˝ na dobre,
mamy za sobà pierwszy miesiàc nauki!
Na szcz´Êcie Miejski OÊrodek Kultury
nie pró˝nowa∏ i uda∏o si´ zorganizowaç
w naszej dzielnicy przeglàd zespo∏ów
rockowych o nazwie „Rock-on!”, który
odby∏ si´ 27.09.09 na terenie stra˝y po-
˝arnej przy ul. Praskiego pu∏ku 31. 

Od godziny 15 w klimacie rockowych
brzmieƒ rozpocz´∏a si´ pierwsza tego
typu impreza w naszej okolicy. Nie za-

brak∏o oczywiÊcie naszych „rodzimych”
reprezentantów w postaci Muflonów
i Comely Castors, jednak ostatecznie
po naradzie jury zwyci´zcà og∏oszony
zosta∏ zespó∏ Homeless Rockers tym
samym wygrywajàc nagrod´ g∏ównà
– nagranie singla i powielenie go. Im-
prez´ pod kierownictwem naszego
MOK'u i w asyÊcie M∏odzie˝owej Rady
mo˝na wi´c zaliczyç do udanych! 

Pragniemy równie˝ poinformowaç,
˝e 22 wrzeÊnia br. odby∏o si´ spotkanie

MRD i Zarzàdu Dzielnicy w sprawie
skateparku. Po debacie i rozwa˝aniach
na temat takich aspektów jak wielkoÊç
obiektu i koszty jego powstania, sprawa
stan´∏a na pomyÊle przeprowadzenia
wspólnej inwestycji z dzielnicà Wawer,
która to dysponuje bardziej odpowiedni-
mi terenami do tego typu przedsi´wzi´ç. 

Wszystko przed nami, nast´pne spo-
tkanie czeka nas w najbli˝szych tygo-
dniach. O dalszym przebiegu sprawy
b´dziemy Was informowaç w nast´p-
nych numerach „WS”. 

Marek Jadczak 
Karolina Zadworna

M∏odym okiem
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STOMATOLOGICZNY

022 773 38 83, 0 602 351 757

SPECJALISTYCZNY GABINET

PROFILAKTYKA
LECZENIE ZACHOWAWCZE
LECZENIE DZIECI

LASEROTERAPIA
PROTEZY, NAPRAWA
PROTETYKA: KORONY, MOSTY

WYBIELANIE Z¢BÓW
LECZENIE CHIRURGICZNE
RTG Z¢BÓW - CYFROWO

Dr n. med. Iwona Bzd´ga
lekarz stomatologii ogólnej

Dr n. med. Wojciech Bzd´ga
specjalista protetyki stomatologicznej, chirurg stomatolog

Stara Mi∏osna, ul. Jana Paw∏a II 238
(

Lek. stom. Anna GajewskaSSTTYYLLIISSTTAA WWIIZZEERRUUNNKKUU
analiza kolorystyczna, kompozycja stroju,

makijaz, fryzura, metamorfozy, zakupy z klientem

tel. 502 600 775

Nowooddane rondo na ul. Jana Paw-
∏a II powinno nosiç nazw´ Nieznanego
Kierowcy, albo Bezimiennego Zdobyw-
cy Szos. Budowa ronda, a w∏aÊciwie nie
tyle sama budowa, co zwiàzana z nià
reorganizacja ruchu, odkry∏a drugà
twarz staromi∏oÊniaƒskich kierowców.

Wyprzedzanie na wjeêdzie w GoÊci-
niec od strony Zakr´tu, wchodzenie
z piskiem opon w wyjazd z Fabrycznej
w Jana Paw∏a II albo z Jana Paw∏a
w Cieplarnianà, wyprzedzanie na po-
dwójnej ciàg∏ej na Jana Paw∏a, jazda
pod pràd, pi´ç sposobów na przejecha-
nie przez rondo przy GoÊciƒcu w go-
dzinach szczytu, palenie gumy na par-
kingu pod Lidlem – to tylko kilka przy-
k∏adów z ostatnich dni. 

To prawda, ˝e mam okazj´ obserwo-
waç naszych kierowców w porach nie-
standardowych, czyli mi´dzy 5 a 7 rano
albo po godz. 20. To prawda, ˝e ruch
pieszych i pozosta∏ych uczestników ru-
chu drogowego jest wtedy niewielki.
To prawda równie˝, ˝e na ca∏ym osie-
dlu na g∏ównych ulicach nie ma zna-
ków ograniczajàcych pr´dkoÊç. Znaki
z ograniczeniem do „30” sà tylko
przy wjazdach w ma∏e uliczki osiedla,
pomi´dzy domami. Natomiast przy
wjeêdzie w Jana Paw∏a, Fabrycznà czy
Jeêdzieckà, czy przy zjeêdzie w GoÊci-
niec nie ma znaków. 

To znaczy, jakieÊ znaki sà, ale akurat
nie te z ograniczeniem pr´dkoÊci.
I skàd taki biedny kierowca ma wie-
dzieç, ˝e w terenie zabudowanym obo-
wiàzuje jakieÊ ograniczenie? Na przy-
k∏ad do 50 km/h w ciàgu dnia i do

60 km/h przez ca∏à dob´? Kierowca
czerwonej skody Octavii o numerze…
na pewno o tym zapomnia∏, kiedy pew-
nego wrzeÊniowego poranka o Êwicie
na pe∏nym gazie wyprzedza∏ kaszlàce-
go du˝ego fiata na GoÊciƒcu. Zresztà,
masowe niemal wyÊcigi na GoÊciƒcu
sta∏y si´ porannà tradycjà. Koƒczà si´
o 6.30. w korku przed rondem przy Fa-
brycznej. Ale przecie˝ ktoÊ w tym kor-
ku jest pierwszy, b´dzie sta∏ minut´
krócej ni˝ inni. 

Wchodzenie na pe∏nym gazie w za-
kr´t z Fabrycznej w Jana Paw∏a II
(oraz z Jana Paw∏a w Fabrycznà) – to
te˝ jeden z nowych ulubionych spor-
tów naszych kierowców. To, ˝e jeszcze
nikogo nie rozjechali, zakrawa niemal
na cud. Albo Êwiadczy o tym, ˝e piesi
w Starej Mi∏oÊnie sà wyjàtkowo
ostro˝ni. I dzi´ki temu kierowca
z czarnego terenowego Nissana, który
pewnego wieczoru nawet nie zwolni∏
przez wjazdem na drog´ z pierwszeƒ-
stwem, nadal ma czyste sumienie.
Chocia˝ nie powinien.

Przyk∏ady mo˝na mno˝yç. Przypusz-
czam, ˝e niejednà habilitacj´ mo˝na by
by∏o zrobiç na temat wp∏ywu przesu-
ni´cia o 300 metrów wjazdu w osiedle
na zachowania kierowców. Bo dziw-
nym trafem, wszystkie te zjawiska wià-
˝à si´ z zamkni´ciem cz´Êci ulicy Ja-
na Paw∏a i budowà ronda przy Lidlu. 

Nie jestem natomiast pewna, czyje
imi´ powinna nosiç Êcie˝ka rowerowa
w Starej Mi∏oÊnie. Wiem natomiast,
˝e dla wi´kszoÊci naszych rowerzystów
jest ona zdecydowanie zb´dna. Jazda

ulicà albo chodnikiem dostarcza znacz-
nie wi´cej rozrywek. Najfajniejsza jest
grupowa jazda chodnikiem wzd∏u˝ uli-
cy GoÊciniec. Tak, w∏aÊnie tam, gdzie
chodnik ma jakieÊ pó∏tora metra szero-
koÊci, a po drugiej stronie jezdni chod-
nika nie ma. To nieistotne, ˝e po asfal-
cie jedzie si´ wygodniej ni˝ po kostce
Bauma. To ma∏o wa˝ne, ˝e przy tak wà-
skim chodniku przepisy zabraniajà jaz-
dy chodnikiem. Za to jakà mo˝na mieç
zabaw´ z wje˝d˝ania na pieszych,
jechanie im na plecach, wje˝d˝ania na
pi´ty, brania „na kierownic´”. Usko-
czy? Nie uskoczy? Normalnie jak tor
przeszkód albo polowanie. 

Drugà odmianà tego sportu jest je˝-
d˝enie po jezdni tam, gdzie jest Êcie˝ka
rowerowa. Teraz rowerzysta staje si´
potencjalnà ofiarà. Ale adrenalina jest
adrenalinà, jest te˝ dreszczyk emocji
i tylko to si´ liczy. 

A najfajniejsze w tym wszystkim jest
to, ˝e cz´sto w te zabawy bawimy si´
rodzinnie. Ca∏e rodziny prujà na swo-
ich jednoÊladach po chodnikach, dzieci
uczà si´ od rodziców, ˝e jak siedzà
na rowerku, to ca∏y chodnik do nich
nale˝y, a na jezdni mo˝na jeêdziç jak-
kolwiek, to inni muszà uwa˝aç. 

I potem taki maluch za 10 lat zrobi
prawo jazdy… I b´dzie wiedzia∏, ˝e to
on jest królem szos…

Brrr, mam nadziej´, ˝e wszystkie
ronda w Starej Mi∏oÊnie ju˝ wybudo-
wano….

Anna Paw∏owska-Pojawa

Rondo Bezimiennego Zdobywcy Szos

Naczynia Kuchenne
Garnki • Patelnie • Sztuçce • No˝e

Czajniki • Galanteria Kuchenna • Porcelana
Zamówienia indywidualne, prezenty Êlubne itp. 

Sklep – Sulejówek ul. Dworcowa 72, tel. 783-39-57
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Ka˝dy maluch, którego zdj´cie publikujemy, otrzymuje drobny upominek
od naszego sponsora – sklepu Baby Boom. Upominki sà do odbioru w skle-
pie. Nieposiadajàcym portretu nowonarodzonego maleƒstwa nasz kolejny
sponsor, firma Foto-OSKAR takie zdj´cie wykona za darmo! Zdj´cie uka-
˝e si´ w naszej rubryce, a rodzice otrzymajà odbitk´ 10x15 cm. Wykonane
w∏asnor´cznie zdj´cia mo˝na zostawiç w sklepie Baby Boom – ul. Jana
Paw∏a II (róg Diamentowej). Wersj´ elektronicznà mo˝na przes∏aç na ad-
res: wiadomosci.sasiedzkie@staramilosna.org.pl (zdj´cie musi byç zeska-
nowane conajmniej na wymiar 4x5 cm i rozdzielczoÊç 300 dpi). Zg∏oszenia
do najbli˝szego numeru przyjmujemy do 10 listopada 2009 r. 

Zapraszamy wszystkich rodziców najm∏odszych mieszkaƒców Weso∏ej.
Zrobicie pi´knà pamiàtk´ swojemu dziecku!

Danielek Larsen 
Urodzi∏ si´ 1 lutego 2009 r.

Oto kolejni nasi naj-
m∏odsi sàsiedzi. Ich
rodzicom, a tak˝e
rodzicom wszyst-
kich innych weso-

∏owskich maluchów,
˝yczymy wiele radoÊci.

A wy, drogie maleƒstwa,
serdecznie witajcie wÊród

nas! RoÊnijcie zdrowo i bàdêcie ra-
doÊcià dla swoich rodziców.  Mieszkacie w malowniczo
po∏o˝onej dzielnicy, wokó∏ sà pi´kne lasy i czeka na was
spore grono nieco tylko starszych kolegów i kole˝anek.

Witajcie
wÊród 

nas

Witajcie
wÊród 

nas

Serdecznie zapraszamy do salonu DERMIKA
w Starej Mi∏oÊnie! Jesienià szczególnie pole-
camy nowy zabieg HIALIQ EXPERT i zabieg
AHA-Ekstrafoliacja. Z okazji 15-lecia DERMIKI
do ka˝dego zabiegu na twarz lub cia∏o do∏à-
czamy prezent – balsam do cia∏a DERMIKA
z limitowanej edycji.

Jednà z przyczyn pogorszenia w∏asnoÊci
mechanicznych skóry i powstawania zmarsz-
czek jest fizjologiczne zanikanie kwasu hialuro-
nowego w skórze. Po 40 roku ˝ycia iloÊç po-
wstajàcego kwasu spada nawet o 50%, zaÊ
po 60 roku ˝ycia nawet o 90%!

Hialuronowy zabieg przeciwzmarszczkowy
dla cery dojrza∏ej HIALIQ EXPERT jest wyjàtko-
wym zabiegiem piel´gnacyjnym o dzia∏aniu in-
tensywnym, a jednoczeÊnie ∏agodnym, dajà-
cym natychmiastowe efekty poprawy wyglàdu
i kondycji skóry. Kwas hialuronowy zatrzymuje
wod´ w naskórku, zwi´ksza jego nawil˝enie
i ogranicza utrat´ wody, wype∏nia od wewnàtrz
zmarszczki i bruzdy, zapewniajàc efekt wyg∏a-
dzenia i hydroredukcji zmarszczek.

Dzi´ki wykorzystaniu przeciwzmarszczko-
wych w∏asnoÊci kwasu hialuronowego osiàga-
my odm∏odzenie wyglàdu skóry, wyg∏adzenie
zmarszczek, silne nawil˝enie oraz popraw´
j´drnoÊci i elastycznoÊci. Zabieg mo˝na wyko-
nywaç zarówno pojedynczo w celu szybkiego

poprawienia wyglàdu cery, jak i w serii 4-6 za-
biegów. Dla wyboru optymalnej kuracji zach´-
camy do konsultacji z kosmetyczkà salonu
DERMIKA. W celu podtrzymania efektów zabie-
gu proponujemy równie˝ kosmetyki do piel´-
gnacji w domu z serii HIALIQ.

AHA-Ekstrafoliacja to zabieg z∏uszczania
i usuwania suchej, zrogowacia∏ej warstwy na-
skórka za pomocà st´˝onego kwasu glikolowe-
go. Efektem zabiegu jest g∏´bokie oczyszczenie
i odblokowanie porów skóry, jej rewitalizacja,
odÊwie˝enie, rozjaÊnienie i wyg∏adzenie.

Zabieg AHA-Ekstrafoliacja przynosi dosko-
na∏e rezultaty u osób ze skórà zm´czonà, ma∏o
j´drnà, ma∏o elastycznà: poprawia wyglàd
(twarz wypocz´ta), koloryt, daje efekt mi´kko-
Êci i g∏adkoÊci skóry, poprawiajàc jednocze-
Ênie jej j´drnoÊç i nawil˝enie. Zabieg wykony-
wany na skórze dojrza∏ej prowadzi do oczysz-
czenia i rozjaÊnienia cery, rewitalizacji oraz
do poprawy efektywnoÊci dzia∏ania kosmety-
ków przeciwstarzeniowych poprzez u∏atwienie
przenikania sk∏adników aktywnych. Zabieg

AHA-Ekstrafoliacja na skórze tràdzikowej po-
prawia stan skóry, zw´˝a pory, wyg∏adza,
zmniejsza blizny i przebarwienia potràdzikowe.
Osoby ze skórà t∏ustà mogà liczyç na zmniej-
szenie ∏ojotoku, zw´˝enie porów i popraw´
kolorytu skóry. Ponadto zabieg AHA-Ekstrafo-
liacja pozwala uzyskaç wyraêne rozjaÊnienie
przebarwieƒ typu pos∏onecznego, plam wàtro-
bowych, czy plam starczych.

Zabieg AHA-Ekstrafoliacja mo˝e byç zaleca-
ny dla ka˝dego typu skóry, zarówno u kobiet,
jak i u m´˝czyzn. Po konsultacji z przeszkolonà
kosmetyczkà salonu DERMIKA zabieg stoso-
wany jest na twarzy, szyi, r´kach lub innych
miejscach wymagajàcych takiego zabiegu.

Salon kosmetyczny DERMIKA w Starej Mi∏o-
Ênie oferuje wszystkie zabiegi kosmetyczne
DERMIKA. Autoryzacja DERMIKA gwarantuje
najwy˝szà jakoÊç kosmetyków oraz wysokie
kwalifikacje pracowników. Serdecznie zapra-
szamy na indywidualnà konsultacj´! Nasze ko-
smetyczki pomogà wybraç najlepsze dla Paƒ-
stwa zabiegi i kosmetyki.

Gdy skóra potrzebuje odnowy...

DERMIKA Salon&Spa
tel. (22) 403 55 30

ul. Jeêdziecka 21f lok.7
Stara Mi∏osna

Malowane
kwiaty

na Zdrojowej
We wrzeÊniu mia∏a miejsce wystawa

malowanych z natury obrazów olejnych
o tematyce kwiatowej. Autorkà prac jest

Maria Surawska. Obrazy prezentowane
by∏y w pracowni artystki w Starej Mi∏o-
Ênie, przy ul. Zdrojowej 23. Kontakt:
502 276 317.

Tekst sponsorow
any
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Kolejnà wypraw´ Stowarzyszenia Sà-
siedzkiego rozpocz´liÊmy w piàtek wy-
jazdem z naszej, tak˝e pi´knej, Starej
Mi∏osnej. Nast´pnie pojechaliÊmy do
wioski turystycznej – Wilkasy. Choç by∏a
ju˝ noc, wi´kszoÊç z nas po rozlo-
kowaniu si´ w domkach na nocleg,
wysz∏a przywitaç jezioro Niegocin
i pi´knà mazurskà przyrod´.

Sobota zacz´∏a si´ zwiedzaniem
twierdzy Boyen w Gi˝ycku. Na-
zwa twierdzy przyj´ta od nazwi-
ska genera∏a Boyen’a, z którego
inicjatywy powsta∏a. To rozleg∏y
teren o pow. 100 ha z dobrze za-
chowanymi obiektami obronnymi
z po∏owy XIX wieku.

Z Gi˝ycka dotarli-
Êmy a˝ pod granic´ ro-
syjskà do miejscowoÊci
Rapa, gdzie znajduje
si´ du˝y grobowiec
w kszta∏cie piramidy
z po∏owy XIX wieku.
Dalej, w pe∏nym s∏oƒ-
cu, wÊród lasów zwie-
dziliÊmy gigantyczne
schrony kwatery g∏ów-
nej niemieckich wojsk
làdowych w Mamer-
kach. LeÊniewo – to
kolejny punkt naszej
wyprawy. Tutaj podzi-
wialiÊmy Kana∏ Mazurski, który mia∏
po∏àczyç Mazury z Ba∏tykiem.

Mazury to szczególnie pi´kne tereny.
Widaç to jeszcze lepiej p∏ynàc stat-
kiem. A tak! MieliÊmy i takà atrakcj´.
P∏yn´liÊmy z jeziora Kisajno, Kana∏em
Gi˝yckim do Jeziora
Niegocin. To tu prze-
biega∏a dawniej granica
mi´dzy pruskimi ple-
mionami: Galindów,
Jaçwingów i Batów.

Wieczorem po kola-
cji, w mi∏ej atmosferze
przy ognisku, pieczo-
nych kie∏baskach by∏
chóralny Êpiew wi´k-
szoÊci uczestników na-
szej wycieczki.

Niedziela powita∏a
nas znów pi´knà, s∏onecznà pogodà.
Zwiedzanie rozpocz´liÊmy w Gier∏o˝y,
gdzie znajduje si´ kwatera g∏ówna Hi-
tlera, tzw. „Wilczy Szaniec”: pot´˝ne,
ale zniszczone bunkry, spe∏niajàce ro-

l´ ca∏ego wojskowego mia-
steczka z pe∏nym wyposa˝e-
niem. To tutaj mia∏ miejsce
nieudany zamach na Hitlera
20 lipca 1944 roku.

Nast´pnie zwiedziliÊmy
malowniczà Bazylik´
w Âwi´tej Lipce: pra-
starym ognisku kultu
Maryi na ziemiach ma-
zursko-warmiƒskich.
Zas∏uchani w pi´knej
muzyce organowej,
mogliÊmy podziwiaç
cudowne freski w na-
wie g∏ównej i w pre-
zbiterium
oraz obra-
zy, rzeêby
i ciekawà

architektur´ organów.
ZwiedziliÊmy te˝ Sta-

rówk´ nieodleg∏ego mia-
steczka Reszel, gdzie ca∏a
grupa ustawi∏a si´ do pa-
miàtkowego zdj´cia.

Dalej nam s∏oneczko Êwieci∏o! Te-
raz mogliÊmy podpatrywaç dzikie
zwierz´ta w parku w Kadzid∏owie.

A póêniej by∏o jeszcze ciekawiej.
Kiedy dojechaliÊmy do wioski Izno-

ta Galindia, zostaliÊmy porwani
przez Plemi´ Galindia i wykonywa-
liÊmy pos∏usznie wszystkie ich pole-
cenia. By∏a to Êwietna zabawa.
ZwiedziliÊmy ca∏y ten obiekt tury-
styczny z ogromnà iloÊcià du˝ych,
ciekawych rzeêb w drewnie.

Na koniec, w Rucianym-Nida w ta-
wernie „U Faryja” nad malowniczym je-

ziorkiem ze smakiem kon-
sumowaliÊmy obiado-kola-
cj´. Potem, pe∏ni wra˝eƒ,
ruszyliÊmy w drog´ powrot-
nà do Warszawy.

Nale˝y równie˝ podkre-
Êliç bardzo dobrà organiza-
cj´ wycieczki i opiek´
nad nami paƒstwa Teresy
i Marka Kossowskich.

Zbigniew Podsiad∏o

Fot. Joanna Januszewska-MiÊków,
Gra˝yna Bromirska

Ach Mazury, jakie cudne!



WWIIAADDOOMMOOÂÂCCII  SSÑÑSSIIEEDDZZKKIIEE

1199

WWIIAADDOOMMOOÂÂCCII  SSÑÑSSIIEEDDZZKKIIEE

Jak na okràg∏à rocznic´ przysta∏o
zorganizowaliÊmy przyj´cie urodzino-

we. W sobot´ 17 paêdzier-
nika nasze gimnazjum
b∏ysn´∏o blaskiem Êwiec
i wieczorowych kreacji.
Razem z naszymi sàsiada-
mi Êwi´towaliÊmy 10 lat
wspólnej pracy na naszym Osiedlu.
OczywiÊcie by∏ tort urodzinowy i dmu-

chanie Êwieczek, by∏y te˝ konkursy.
A w pierwszym z nich dru˝yny musia∏y
odpowiedzieç na pytania zwiàzane
z dzia∏alnoÊcià naszego stowarzysze-
nia. O dziwo, najwi´cej trudnoÊci spra-
wi∏o pytanie sportowe, które ostatecz-

nie nie zosta∏o rozwiàzane przez ˝ad-
nà z dru˝yn. Brzmia∏o doÊç podchwy-
tliwie: Jaki dystans pokonujà zawodni-
cy podczas Mara-
tonu Stara Mi∏o-
sna? Pada∏y liczby
od 5 do 100 km…
by∏o przy tym
sporo zabawy.
Drugi konkurs ro-
zegrany o pó∏nocy
wy∏oni∏ mistrzow-
skà par´ odbijajà-
cà balonik w stylu
siatkarskim. Cho-
dzi∏o zarówno
o iloÊç odbiç
w czasie jak i styl.

Z wielu par, dwie prze-
sz∏y do fina∏u i jak przy-

sta∏o na porzàd-
ny konkurs wal-
ka by∏a zaci´ta.
W torbie z na-
grodami, oprócz
jadanych pre-

zentów, które zapewne od razu zwy-
ci´zcy skonsumowali podczas balu,
znajdowa∏y si´ równie˝ bezcenne ko-
szulki stowarzyszenia, które mo˝-
na otrzymaç jedynie pracujàc w wolon-
tariacie na naszych imprezach. Zaba-

wa trwa∏a do bia∏ego
rana, a wszyscy obecni
˝yczyli Stowarzyszeniu
jeszcze wielu lat suk-
cesów na polu dzia∏al-
noÊci spo∏ecznej. 

prezes Stowarzyszenia
Izabela Antosiewicz

Dziesiàte urodziny
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W po∏owie wrzeÊnia dziwne rzeczy
dzia∏y si´ w Weso∏ej. Przez kilka dni
j´zyk duƒski miesza∏ si´ z naszym j´-
zykiem ojczystym. Dlaczego? Otó˝
w ramach wymiany polsko-duƒskiej
uczniów Pierwszego Gimnazjum Au-
torskiego w Starej Mi∏oÊnie odwiedzi-
∏o niemal pi´çdziesi´cioro kole˝anek
i kolegów z duƒskiej szko∏y wraz z na-

uczycielami. Jest to kolejna ju˝ wy-
miana – ostatnio, w maju tego roku,
wi´kszoÊç uczniów naszego gimna-
zjum sp´dzi∏a tydzieƒ u rodzin duƒ-
skich i zwiedzi∏a kraj Andersena. Na-
wiàzane przyjaênie trwajà do dziÊ, co

bardzo cieszy, i jest najlepszà, najbar-
dziej efektywnà metodà nauki j´zy-
ków obcych.

M∏odzi Duƒczycy przez ty-
dzieƒ mieszkali z polskimi
uczniami. Gdy Polacy rano
wychodzili do szko∏y, goÊcie
z Danii zwiedzali Warszaw´
i okolice. Wieczorami nato-

miast, na wspól-
nych „mi´dzyna-
rodowych” im-
prezach, wyjaz-
dach i zakupach,
p o s t ´ p o w a ∏ a
gwa∏townie inte-
gracja m∏odzie-
˝y, a j´zyk an-
gielski kwit∏.

Na po˝egnanie
odby∏a si´ wielka uczta
w budynku szko∏y podsta-
wowej – nasi uczniowie
przygotowali tradycyjne
polskie potrawy. W spotka-
niu uczestniczyli uczniowie
i absolwenci wszystkich
szkó∏ Fundacji oraz ich na-

uczyciele i rodzice.
M∏odzi Duƒczycy i ich opiekunowie

wys∏uchali te˝ podczas tego spotkania
rockowego koncertu w wykonaniu gru-
py Comely Castors (cokolwiek to zna-
czy), którà tworzà uczniowie i absol-

wenci naszego Gimnazjum i Liceum.
Wyst´p grupy spotka∏ si´ z du˝ym en-
tuzjazmem.

Wieczór nale˝a∏ do pi∏karzy: na pi´k-
nie oÊwietlonym boisku Szko∏y Podsta-
wowej nr 173 odby∏ si´ mi´dzynarodo-

wy, polsko-duƒski, mecz pi∏ki no˝nej.
Liczna grupa rozentuzjazmowanych
kibiców dzielnie wpiera∏a obie dru˝yny
uczniów. Wygrali nasi – sukces by∏
spektakularny: 14:4!!! To pierwsze ta-
kie zwyci´stwo w d∏ugiej historii rywa-
lizacji z Duƒczykami. Tym bardziej gra-
tulujemy.

Ju˝ trwajà rozmowy dotyczàce szcze-
gó∏ów przysz∏orocznej wymiany. Wy-
je˝d˝ajà niemal wszyscy uczniowie
gimnazjum i liceum. Przed nimi wiele
wra˝eƒ. 

A. W.

Duƒczycy opanowali Weso∏à!

Wczesnym wieczorem, 19 wrzeÊnia
2009 roku, na pi´knej polance zebrali
si´ nauczyciele Szko∏y Podstawowej
nr 173. Ten pi´kny wieczór dla 10
z nich okaza∏ si´ czasem wiel-
kiej próby. Odbywa∏y si´
otrz´siny nowych cz∏onków
Grona Pedagogicznego.

Przy weso∏o strzelajàcych
iskrach i rozchodzàcej si´ wo-
ni pieczonych kie∏basek, no-
wicjuszy poddano piekielnym
próbom. Nale˝a∏o wykazaç
si´ w nich poczuciem humo-
ru, dowcipem i zdolnoÊciami
do improwizacji. Wszyscy
wspaniale wywiàzali si´ ze
swoich zadaƒ, a przy okazji
by∏o sporo Êmiechu. 

Nastàpi∏ kulminacyjny mo-
ment, pasowanie na nauczy-
ciela Szko∏y Podstawowej
nr 173. Panie dyrektor odczy-

ta∏y s∏owa przysi´gi. Nauczyciele byli
pasowani ogromnym rycerskim mie-
czem, na g∏ow´ zak∏adano im oryginal-
nà czapk´ sztygara i wr´czano pamiàt-
kowy glejt, potwierdzajàcy przynale˝-
noÊç do belferskiej braci. 

Lucyna Kryszyƒska

WÊród szumiàcych sosen...

Wieczór polsko-duƒski. Koncert zespo∏u Comely Castors
z∏o˝onego z uczniów i absolwentów gimnazjum.

Nasi goÊcie z Danii przed bramà g∏ównà Uniwersytetu Warszawskiego
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Poczàtek szko∏y podstawowej jest to
moment, w którym uczniowie zaczyna-
jà otrzymywaç od rodziców kieszonko-
we. Pojawiajà si´ wi´c pierwsze do-
Êwiadczenia dzieci w zakresie samo-
dzielnego podejmowania decyzji doty-
czàcych wydawania w∏asnych pieni´-
dzy. Dlatego te˝ warto przygoto-
waç dziecko do racjonalnego
i Êwiadomego dysponowania po-
siadanymi pieni´dzmi.

Ju˝ po raz drugi w klasach trze-
cich Szko∏y Podstawowej nr 173
realizowana by∏a edukacja finan-
sowa pt. „Od grosika do z∏otów-
ki” przygotowana przez Funda-
cj´ M∏odzie˝owej Przedsi´bior-
czoÊci i Fundacj´ Kronenberga
przy Citi Handlowy.

Przez kilka wrzeÊniowych dni
uczniowie klas trzecich podró˝o-
wali po Galaktyce Finanse, od-
wiedzajàc kolejno ró˝ne planety:
Grosik, Portfelik, Skarbonka,
Zabawka, Z∏otówka. Przewodnikiem
mi´dzygalaktycznej podró˝y by∏ Gro-
sik, z którym uczniowie zdobywali wie-
dz´, kszta∏towali umiej´tnoÊci i naby-
wali doÊwiadczenie w zakresie edukacji
finansowej. 

W wyniku realizacji projektu dzieci
posiad∏y wiadomoÊci z zakresu gospo-
darowania pieni´dzmi oraz umiej´tno-
Êci w sprawnym pos∏ugiwaniu si´ nimi
i ich przeliczaniu. Uczniowie ˝ywo in-
teresowali si´ problematykà finansów,
przyjmujàc okreÊlone role, niejedno-

krotnie podejmowali trudne decyzje
i wskazywali potrzeb´ oszcz´dzania
w ró˝nych sytuacjach ˝ycia codzienne-
go. Zrozumieli wp∏yw reklamy na do-
konywane zakupy, uczàc si´ odpowie-
dzialnoÊci poprzez dzia∏anie i zabaw´.

Swoje doÊwiadczenia zapisywali
w „Dzienniku podró˝y”. Tam te˝ realizo-
wali çwiczenia i doskonalili ró˝ne umie-
j´tnoÊci. Przez ca∏y czas dzieciom towa-
rzyszy∏a piosenka, której s∏owa i melodia
szybko „wpad∏y im w ucho”. Wiele zadaƒ
realizowanych by∏o w grupach, dzi´ki
czemu dzieci uczy∏y si´ pracy w zespole. 

Na zakoƒczenie uczniowie pisali listy
do Grosika. Wynika∏o z nich, ˝e by∏ to
dla nich czas dobrej zabawy, podczas
której du˝o si´ dowiedzia∏y np. co to

awers, rewers, pozna∏y ró˝ni-
c´ mi´dzy kartà p∏atniczà,
a kredytowà, dowiedzia∏y si´
co to jest bud˝et domowy i jak
nim rozsàdnie gospodarowaç. 

Nauczyciele zainspirowali
uczniów do wzi´cia udzia∏u
w ogólnopolskim konkursie
literackim pod has∏em „Gro-
sikowe rymowanki”. Organi-
zatorami sà: Fundacja M∏o-
dzie˝owej Przedsi´biorczoÊci
z siedzibà oraz Fundacja
Bankowa im. Leopolda Kro-
nenberga z siedzibà w War-
szawie. Na rozstrzygni´cie
trzeba b´dzie poczekaç do

18 grudnia 2009 r. Trzymamy kciuki
za wszystkich uczestników. 

Nauczyciel kszta∏cenia
zintegrowanego SP 173

Magdalena Kruk

Od grosika do z∏otówki czyli
edukacja finansowa dla dzieci

W pi´kny wrzeÊniowy poniedzia∏ek
spotkaliÊmy si´ w SP 173 i postanowili-
Êmy do∏àczyç do tych, którzy
Êwi´towali ten dzieƒ jako
Dzieƒ Pokoju. Przed szko∏à
powita∏ nas symbol Êwiatowe-
go pokoju – bia∏y go∏àb.
Dzieci w klasach I–III wzi´∏y
udzia∏ w konkursie plastycz-
nym pt.: „Co my dzieci z We-
so∏ej, mo˝emy zrobiç dla po-
koju?”. Nagrodà za uczestni-
czenie w konkursie by∏y
ufundowane przez Rad´ Ro-
dziców lizaki.

Natomiast w klasach
IV–VI uczniowie zostali po-
proszeni o krótkie wypowie-
dzi w formie wiersza, opowiadania, hi-
storyjki lub komiksu. Na ten sam te-
mat. Na lekcjach religii nasi uczniowie

rozmawiali na temat rozumienia przez
nich sformu∏owania „Pokój Paƒski
niech b´dzie z Wami”.

Dzi´ki uprzejmoÊci pana Marcina
D´bskiego, który nieodp∏atnie udo-

st´pni∏ nam piosenk´ pt. „Pora na po-
kój” napisanà przez zespó∏ Latajàca
˚yrafa Projekt, nasze dzieci mog∏y wy-

s∏uchaç fantastycznego utworu. Bardzo
ekspresyjnie wys∏uchiwali go uczniowie
klas m∏odszych taƒczàc i klaszczàc
w d∏onie.

Tego dnia ca∏a szko∏a ozdobiona by-
∏a bia∏ymi go∏´biami zrobio-
nymi przez panie i dzieci ze
Êwietlicy szkolnej. Ucznio-
wie wraz z nauczycielami
oraz przedstawicielami Ra-
dy Rodziców przekazali so-
bie wzajemnie symbol poko-
ju, bia∏ego go∏´bia, którego
wykona∏a nasza pani pla-
styczka Katarzyna Kocio-
myk-Dudziƒska.

Dzieƒ Pokoju up∏ynà∏
w serdecznej atmosferze
wiary i nadziei w pokój mi´-
dzy ludêmi, czego sobie
i Paƒstwu ˝yczymy.

Urszula Orzechowska
Lucyna Kryszyƒska

Dzieƒ Pokoju
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Sieć sklepów detalicznych

ul. Rumiankowa 18
ul. Jana Pawła II 108

DELIKATESY OSIEDLOWE – STARA MIŁOSNA

•  
•  Bilety MZK

•  Karty telefoniczne

•  Płatność za rachunki SAMOOBSŁUGA

niskie ceny

tanie i zdrowe produkty ˝ywnoÊciowe
W „Groszku” kupisz

                                             •  Twój sklep na codzień

                                   •  Gwarancja jakości

                        •  Miła sąsiedzka atmosfera

            •  Twój dobrze znany personel

•  Twoje sprawdzone promocje

Tekst sponsorow
any

Chyba najmocniej uÊwiadamiamy sobie up∏yw
czasu, kiedy spotykamy ludzi, których d∏ugo nie
widzieliÊmy. Ja ostatnio prze˝y∏am takie spotka-
nie. Na ulicy podesz∏a do mnie dziewczyna,
a w∏aÊciwie ju˝ kobieta, która przywita∏a si´ ze
mnà doÊç wylewnie, a ja sta∏am, goràczkowo
szukajàc w swojej pami´ci podpowiedzi, kim jest
ta osoba. Dziewczyna, widzàc, ˝e kompletnie nie
wiem, kogo spotka∏am, wymieni∏a swoje imi´
i nazwisko i wtedy mnie olÊni∏o: „To przecie˝ mo-
ja by∏a uczennica!”. DoÊç szybko uda∏o
nam si´ ustaliç, z kim chodzi∏a do klasy
i kiedy koƒczy∏a szko∏´ – by∏a roczni-
kiem 2000. Od tamtego czasu min´∏o ju˝ 9
lat – mia∏a prawo si´ zmieniç fizycznie, ale
pod innymi wzgl´dami pozosta∏a taka, jakà
jà zapami´ta∏am: otwarta, ˝yczliwa,
uÊmiechni´ta… Sta∏yÊmy na tej ulicy i ga-
da∏yÊmy, gada∏yÊmy…

To spotkanie sta∏o si´ po trosze pretek-
stem do napisania kilku s∏ów o mojej
szkole. Pracuj´ w niej ju˝ kilkanaÊcie lat,
ale uÊwiadamiam sobie ten up∏yw czasu
tylko w nielicznych momentach, np. w∏a-
Ênie wtedy, gdy spotkam mojego by∏ego
ucznia, który teraz jest ju˝ doros∏ym cz∏o-
wiekiem. To ostatnie spotkanie sprawi∏o,
˝e dokona∏am prostych obliczeƒ matematycz-
nych, z których niezbicie wysz∏o, ˝e szko∏a,
w której zaczyna∏am prac´, Spo∏eczna Szko∏a
Podstawowa nr 12, istnieje ju˝ 20 lat. 

A wszystko zacz´∏o si´ w 1989 r., kiedy odby-
∏o si´ pierwsze spotkanie ludzi zainteresowanych
otwarciem dla swoich dzieci szko∏y innej ni˝ oko-
liczne. Byli oni pe∏ni determinacji i samozaparcia.
Za∏o˝yli Fundacj´ Szko∏y Spo∏ecznej w Weso∏ej.
Z pomocà przyszed∏ im ks. Pra∏at Stefan Wysoc-
ki, ówczesny proboszcz parafii OpatrznoÊci Bo˝ej

w Weso∏ej, u˝yczajàc pomieszczenia
do nauki na plebanii i w Domu Rekolekcyj-
nym. W dniu 27 maja 1990 r. Kuratorium
OÊwiaty w Warszawie wpisa∏o do rejestru
szkó∏ Spo∏ecznà Szko∏´ Podstawowà nr 12
w Weso∏ej i od wrzeÊnia mog∏a si´ zaczàç
ju˝ prawdziwa nauka… Pierwszym dyrek-
torem szko∏y zosta∏a jedna z jej wspó∏za∏o-
˝ycielek, pani Ligia Krajewska.

Przez pierwsze dwa lata Fundacja prowadzi∏a
tylko klasy 0–3 w siedzibie w Weso∏ej przy ul.
P. Skargi 2, ale szko∏a rozrasta∏a si´ i trzeba by∏o
szukaç nowego miejsca dla kolejnych roczni-

ków. I po raz kolejny spotkaliÊmy si´ z ˝yczliwoÊcià
ludzi. Od roku 1992, dzi´ki pomocy ks. J. Skarpe-
towskiego, drugà siedzibà szko∏y sta∏y si´ po-
mieszczenia Domu Katechetycznego w Zielonej.
Tutaj uczy∏y si´ starsze klasy szko∏y podstawowej.

Praca w dwóch budynkach nieprzystosowa-
nych dla potrzeb szko∏y, a na dodatek sporo od-
dalonych od siebie, nie by∏a ∏atwa. Przybywa∏o
tak˝e uczniów, których trzeba by∏o gdzieÊ pomie-
Êciç. W pewnym momencie sta∏o si´ jasne, ˝e
nale˝y szukaç miejsca, w którym móg∏by stanàç

w∏asny budynek. W roku 1993 poszukiwania te
zosta∏y uwieƒczone sukcesem. DostaliÊmy
od Rady Miasta Weso∏a w wieczyste u˝ytkowa-
nie dzia∏k´ z resztkami fundamentów u zbiegu

ulic Armii Krajowej i Moniuszki. Rok póê-
niej rozpocz´∏y si´ pierwsze prace pro-
jektowe i przygotowawcze. Budowa
szko∏y zosta∏a zakoƒczona w roku 1998
i od wrzeÊnia mogliÊmy zaczàç nauk´
w nowym, w∏asnym budynku.

Rok 1999 by∏ rokiem reformy systemu
oÊwiaty. Szko∏a podstawowa zosta∏a ogra-
niczona do 6 klas, a nowym etapem eduka-
cyjnym sta∏o si´ trzyletnie gimnazjum. Wte-
dy to w naszej szkole zosta∏o powo∏ane
do ˝ycia Pierwsze Gimnazjum Autorskie.
Kierowaniem szko∏à podstawowà zaj´∏a si´
pani Kinga Sadlej, a gimnazjum – pani
Jolanta Wiak. Trzy lata póêniej cz´Êcià ze-
spo∏u szkó∏ Fundacji sta∏o si´ I Spo∏eczne
Liceum Ogólnokszta∏càce, którego prowa-

dzenia podj´∏a si´ pani Anna Dziama, obecnie
dyrektor trzech szkó∏ Fundacji. Na tym jednak si´
nie skoƒczy∏o. W 2005 r. do zespo∏u szkó∏ wesz∏a
jeszcze Spo∏eczna Szko∏a Muzyczna I stopnia. 

W taki oto sposób uda∏o mi si´ opowiedzieç
pokrótce dwudziestoletnià histori´ mojej szko∏y.
DziÊ znowu pracujemy w dwóch budynkach, bo
ciàgle przybywa nam uczniów. I powoli wkra-
czamy w kolejnà dekad´ naszego istnienia...

Agata G∏asek-Mo˝d˝onek

To ju˝ 20 lat...
SPO¸ECZNA SZKO¸A

PODSTAWOWA nr 12 

PIERWSZE GIMNAZJUM
AUTORSKIE 

I SPO¸ECZNE LICEUM
OGÓLNOKSZTA¸CÑCE

1990 – poczàtek istnienia Spo∏ecznej
Szko∏y Podstawowej nr 12 w Weso∏ej,

siedzibà szko∏y by∏y sale w dwóch
domach katechetycznych
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Inauguracja roku szkolnego 2009/2010
w Szkole Podstawowej nr 173 odby∏a si´ w pi´k-
ny, s∏oneczny dzieƒ na staromi∏oÊniaƒskim bo-
isku szkolnym. Jak zawsze nie zawiedli zapro-
szeni goÊcie oraz licznie zgromadzeni rodzice,
a tak˝e uczniowie w galowych strojach.

Kolejny rok rozpocz´liÊmy w bardzo trudnych
warunkach lokalowych, pracujàc na dwie zmiany
z 28 klasami. Sukcesem Dyrekcji szko∏y jest stwo-
rzenie oddzia∏u szeÊciolatków – pierwszaków zgod-
nie z za∏o˝eniami nowej podstawy programowej. 

Mottem przyÊwiecajàcym nam w bie˝àcym
roku szkolnym jest has∏o „WESO¸A – NASZE
MIEJSCE NA ZIEMI”. Realizujàc ten projekt pra-
gniemy zapoznaç uczniów z historià miejsca,
w którym ˝yjemy oraz zainteresowaç przesz∏o-
Êcià zwiàzanà z naszà placówkà.

Mimo trudnoÊci, z jakimi b´dziemy si´ borykaç,
na pewno rezultaty naszej pracy b´dà znakomite.
Jak zawsze mo˝emy liczyç na ogromne zaanga˝o-
wanie i pomoc rodziców, którzy wspierajà grono
pedagogiczne w osiàganiu sukcesów dydaktycz-
nych i wychowawczych. Dzi´kujemy jednoczeÊnie
za wyrozumia∏oÊç i zrozumienie dla naszych dzia-
∏aƒ, zwa˝ywszy w jak trudnych warunkach przy-
sz∏o nam pracowaç w bie˝àcym roku szkolnym. 

Wychodzàc naprzeciw potrzebom i zaintereso-
waniom uczniów i rodziców SP 173, nauczyciele
oferujà szerokà ofert´ zaj´ç pozalekcyjnych i kó∏
zainteresowaƒ. Z racji dwuzmianowoÊci i bogatej
propozycji zaj´ç ustalenie ich terminu by∏o bardzo
trudne. Dzi´ki staraniom Dyrekcji szko∏y uda∏o si´
je zaplanowaç tak, aby ze sobà nie kolidowa∏y
i cieszy∏y si´ popularnoÊcià wÊród dzieci. 

Uczniowie SP 173 mogà rozwijaç swoje zain-
teresowania, uczestniczàc w zaj´ciach ko∏a kom-
puterowego, teatralnego, literackiego, drama-
tycznego, wokalnego oraz kó∏ przedmiotowych.

ZdolnoÊci j´zykowe dzieci doskonalà na zaj´-
ciach ko∏a j´zyka angielskiego i niemieckiego.

Jak co roku pr´˝nie dzia∏a wolontariat oraz ko-
∏o szachowe, które kszta∏ci przysz∏ych mistrzów
szachownicy.

SprawnoÊç i t´˝yzn´ fizycznà nasi podopiecz-
ni mogà rozwijaç na zaj´ciach sportowych
„Od zabawy do sportu” prowadzonych prze na-
uczycieli wychowania fizycznego.

Uczniowie klas szóstych uczestniczà w zaj´-
ciach dydaktycznych z j´zyka polskiego, ma-
tematyki i przyrody, przygotowujàcych ich do
sprawdzianu szóstoklasistów. 

Dzieciaki z klas I–III rozbudzajà swojà cieka-
woÊç poznawczà na zaj´ciach ko∏a ortograficz-
nego i matematycznego. Dla „maluszków” przy-
gotowano tak˝e ko∏o kreatywne, „kszta∏towanie
aktywnoÊci twórczej”, zaj´cia z ar teterapii,
„gimnastyk´ i zabaw´ Gucio”. 

ZdolnoÊci aktorskie, plastyczne i literackie
uczniowie rozwijajà na zaj´ciach ko∏a teatralne-
go oraz na zaj´ciach ko∏a „s∏owem i p´dzlem
malowane”.

Wyprawy „w nieznane” i poznawanie otacza-
jàcego Êwiata na zaj´ciach Szkolnego Ko∏a Kra-
joznawczo Turystycznego, to Êwietny sposób
na sp´dzanie wolnego czasu. Takà propozycj´
przygotowano dla tych uczniów SP 173, którzy
chcà mi∏o i aktywnie sp´dziç sobot´.

W tym roku szkolnym po raz drugi uczniowie
klas trzecich uczestniczà w edukacji finansowej
„Od grosika do z∏otówki”, która cieszy si´
ogromnym zainteresowaniem wÊród nich. 

Basen „Wesolandia” w Weso∏ej goÊci nie-
zmiennie od wielu ju˝ lat naszych podopiecz-
nych z klas II i III, którzy doskonalà swoje umie-
j´tnoÊci p∏ywackie pod bacznym okiem instruk-
torów p∏ywania.

Zamek Królewski oraz Muzeum Sportu i Tury-
styki odwiedzimy w tym roku równie˝ kilka razy,
realizujàc uj´te w planach wychowawczych klas
lekcje muzealne dla maluchów.

Zaj´cia opiekuƒcze przed i po zaj´ciach dy-
daktycznych zapewnia wykwalifikowana kadra
w Êwietlicy szkolnej, czynnej od godz. 7 do 18.
Ponadto dla uczniów szeÊcioletnich z klasy
pierwszej wyodr´bniono oddzielne pomieszcze-
nie do odpoczynku.

Jak co roku przyst´pujemy do akcji „Szklanka
mleka dla ka˝dego ucznia”, „Adopcja na odle-
g∏oÊç”, „Szlachetna Paczka”, „Góra Grosza”,
wspieramy te˝ Wielkà Orkiestr´ Âwiàtecznej Po-
mocy, wspomagajàc w tej charytatywnej akcji
zaprzyjaênione Gimnazjum nr 119. 

W trosce o zdrowie i harmonijny rozwój na-
szych uczniów w tym roku po raz pierwszy przy-
stàpimy do realizacji zamierzenia „Owoce
w szkole” skierowanego do uczniów klas I–III.

Od wielu lat wspó∏pracujemy ze Stra˝à Miej-
skà, organizujàc w klasach I–III zaj´cia dotyczàce
bezpiecznych i rozwa˝nych zachowaƒ w szkole
i poza nià.

Uczniowie ka˝dej z klas obj´ci sà opiekà psy-
chologa i pedagoga szkolnego. Specjalisci prowa-
dzà zaj´cia uczàce prawid∏owych relacji mi´dzy
rówieÊnikami, szacunku i tolerancji wobec siebie.

Oferta edukacyjna szko∏y w Starej Mi∏osnej, mi-
mo niesprzyjajàcych warunków lokalowych jest
bogata. W ciàgu roku szkolnego na pewno b´dzie
si´ du˝o dzia∏o, a uczniowie spoÊród zapropono-
wanych zaj´ç znajdà dla siebie takie, które zach´-
cà ich do dalszych poszukiwaƒ poznawczych.

Dyrektor SP 173
Katarzyna G∏usek-Wojciechowicz

Majka Delura

Z wizytà w Szkole Podstawowej nr 173

Wjazd na Trakt Brzeski

Mieszkaƒców Starej Mi∏osnej przybywa.
Do centrum Warszawy dojechaç autem coraz

trudniej. W przeciwieƒstwie do innych dzielnic
Weso∏a metra mieç nie b´dzie ani teraz, ani na-
wet na Euro-2012. To pewne. Dlatego uwa˝am,
˝e ka˝da propozycja usprawnienia ruchu na na-
szym osiedlu jest warta rozpatrzenia.

Otó˝ szybkim i niemal bezp∏àtnym sposobem
na roz∏adowanie porannych (i nie tylko) korków
na rondzie przy ul. GoÊciniec i dalej na Trakt
Brzeski vis a vis ul. Pi∏sudskiego jest zmiana po-
legajàca na dopuszczeniu jazdy na wprost (czyli
do ul. Pi∏sudskiego prowadzàcej do Sulejówka)
z prawego pasa.

W chwili obecnej ten pas dopuszcza tylko
skr´t w prawo. W porannym szczycie korzysta
z niego bardzo niewiele aut, pozosta∏e skr´cajà
w lewo do centrum Warszawy lub próbujà je-
chaç w kierunku Sulejówka. I tu w∏aÊnie docho-
dzimy do sedna sprawy. Nie jadà (bo przed nimi
czekajà na skr´t w lewo auta jadàce do centrum

Warszawy) lecz PRÓBUJÑ. W efekcie lewy pas
a w Êlad za tym ca∏e rondo sà zablokowane
przez auta, które czekajà w coraz d∏u˝szej, si´-
gajàcej ju˝ ul. Dworkowej, kolejce.

Niektórzy kierowcy w akcie rozpaczy (a mo˝e
rozsàdku?) decydujà si´ jechaç przez skrzy˝o-
wanie prosto... z prawego pasa. OczywiÊcie, ∏a-
mià przepisy, wi´c jak ich tu chwaliç. Z drugiej
strony: czy jest jakiekolwiek sensowne wyt∏uma-
czenie dlaczego prawy pas nie dopuszcza obec-
nie jazdy na wprost?

Absolutnie ˝adnego wyt∏umaczenia nie ma.
Gdyby tak zrobiç, to wszyscy kierowcy odnieÊli-
by wy∏àcznie korzyÊci:
– na lewym pasie staliby tylko i wy∏àcznie ci

którzy chcà jechaç w kierunku centrum War-
szawy Traktem Brzeskim,

– kierowcy chcàcy jechaç na wprost w ulic´ Pi∏-
sudskiego jechaliby bez ˝adnych przeszkód,

– rondo znajdujàce si´ obok tego skrzy˝owania
(ul. GoÊciniec) udro˝ni∏oby si´, spe∏niajàc
znowu swojà rol´,

– kolejka aut si´gajàca ju˝ teraz ul. Dworkowej
znikn´∏aby lub co najmniej istotnie skróci∏aby
si´...
Nak∏ady? Zmiana jednego znaku pionowego

i domalowanie znaku poziomego na prawym pa-
sie (czyli na wprost lub w prawo). Wszystko.

Wierz´, ˝e jest to do zrobienia jeszcze tej jesie-
ni. Taka zmiana mog∏aby mieç kapitalne znaczenie
równie˝ w Êwietle tego, ˝e aktualnie, na skutek
budowy ronda przy Lidlu, wjazd na Trakt Brzeski
jest trudniejszy ni˝ kiedykolwiek. A pami´tajmy, ̋ e
prowizoryczny wjazd z ul. Fabrycznej ma po za-
koƒczeniu ronda przy Lidlu zostaç zlikwidowany.

W tym miejscu chcia∏bym prosiç o pomoc,
wstawiennictwo za tym pomys∏em, panów
M. J´drzejewskiego i J. Wojtasia, radnych z na-
szego osiedla, osób dla których wydaje si´ nie
ma rzeczy niemo˝liwych.

Na koniec nadmieniam jeszcze, ˝e rozwiàzanie
identyczne z tym, które tutaj zg∏aszam, funkcjono-
wa∏o (przed aktualnà budowà przy Lidlu) na nieja-
ko bliêniaczym skrzy˝owaniu tj. Jana Paw∏a vis
a vis wjazdu w ul. I Praskiego Pu∏ku. Tam z pra-
wego pasa mo˝na by∏o jeêdziç wprost lub w pra-
wo, a dzi´ki temu rozwiàzaniu znakomita wi´k-
szoÊç aut mog∏a skr´ciç w lewo z lewego pasa,
WY¸ÑCZNIE DO TEGO przeznaczonego.

Dariusz, mieszkaniec SM
(nazwisko do wiadomoÊci redakcji)

Listy do redakcji
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 Akceptujemy karty płatnicze

Godziny otwarcia:
pon.- pt. 6.00-21.00

sob. 7.00-18.00          niedz. 9.00-17.00

Godziny otwarcia:
pon.- pt. 6.00-21.00

sob. 7.00-18.00          niedz. 9.00-17.00

Tel. 022 773 12 93

ROMA
KWIACIARNIA KWIACIARNIA

 przy sklepie ROMA
    ul. Jana Pawła II 13 B / róg Jodłowej

Zapraszamy równie˝ do wspó∏pracy przy zakupie
i sprzeda˝y nieruchomoÊci z rynku wtórnego

„Osiedle Pod D´bami”

Domy w zabudowie
bliêniaczej przy
ul. Kruszyny

www.konstans.com.pl

...jesteś w dobrych rękach

Biuro sprzeda˝y:

ul. Jeêdziecka 21F,
05-077 W-wa Weso∏a
(Galeria Sosnowa, II pi´tro) � (22) 401 33 33

Zapraszamy do na-
szego Centrum eduka-
cyjno-rozrywkowego
Boomerang, wymarzo-
nego miejsca zabaw
dla dzieci i przyjemne-
go relaksu dla rodzi-
ców i opiekunów.

Pomys∏ stworzenia
tego miejsca powsta∏
na bazie naszych w∏a-
snych doÊwiadczeƒ
(same jesteÊmy ma-
mami radosnej gro-

madki), a tak˝e licz-
nych rozmów z innymi

rodzicami, którzy chcàc za-
pewniç swoim pociechom adekwatnà

do ich wieku form´ zabawy i edukacji, zwiedzili wie-
le sal zabaw w Warszawie i okolicy. 

Nasze dzieci mia∏y ogromny wk∏ad w tworzenie
Boomeranga, b´dàc najlepszymi z mo˝liwych konsul-
tantami i doradcami. Uwa˝nie ich s∏uchajàc wiedzia∏y-
Êmy, czego oczekujà i co b´dzie dla nich najwi´kszà
atrakcjà, ale tak˝e (co z pewnoÊcià nie by∏o ich inten-
cjà) jak zaprojektowaç to miejsce, aby by∏o bezpieczne.

W efekcie powsta∏o fantastyczne, bajkowe i bez-
pieczne miejsce szalonych zabaw oraz wielu innych
aktywnoÊci rozwojowych dla wszystkiego ciekawych
dzieciaków.

Boomerang powsta∏ przede wszystkim dla dzieci
i z myÊlà o nich, ale tak˝e po to aby rodzice,
czy opiekunowie zostawiajàc swoje pociechy w bez-
piecznym miejscu pod okiem profesjonalnego
i ˝yczliwego personelu, mogli urwaç si´ na kilka
krótszych lub d∏u˝szych chwil. 

W Boomerangu znajdzie si´ zaj´cie dla ka˝-
dego m∏odego cz∏owieka.

Du˝a konstrukcja ze zje˝d˝alniami, tu-
nelami, armatkami na pi∏ki, trampolinà,
oraz – dla odwa˝nych – Êcianà wspinacz-
kowà zapewni fantastycznà zabaw´.

Dla najm∏odszych przygotowali-
Êmy oddzielnà stref´ z basenem
z pi∏kami, zje˝d˝alnià domkiem
oraz pe∏nà innych ciekawych za-
bawek. Tam ca∏kowicie bezpiecz-
nie nasze maluszki b´dà mog∏y
zawieraç pierwsze znajomoÊci…

Po szalonej zabawie dzieci b´-
dà mog∏y odpoczàç przy ciekawych
ksià˝kach, grach edukacyjnych,
czy innych zaj´ciach pobudzajà-
cych wyobraêni´.

Boomerang zapewni tak˝e zaj´cia
dydaktyczne, integracyjne, adaptacyjne, arty-
styczne i wiele innych. WÊród zaj´ç nie za-
braknie równie˝ miejsca na zabaw´ i zaj´cia z udzia-
∏em rodziców.

Postara∏yÊmy si´ stworzyç miejsce przyjazne tak-
˝e dla dzieci niepe∏nosprawnych, które nie mogà
w tej chwili przyjÊç do nas na w∏asnych nó˝kach.

Pomimo tego, ˝e Boomerang jest odzwierciedle-
niem naszych wyobra˝eƒ o idealnej Sali zabaw, to
jesteÊmy otwarte na wszelkie pomys∏y i sugestie. 

Chcemy s∏uchaç dzieci i rodziców tak aby w pe∏ni
sprostaç Waszym oczekiwaniom i marzeniom. Wierzy-
my, ̋ e razem z Wami Boomerang b´dzie, bezpiecznym,
przytulnym, i ciep∏ym miejscem z domowà atmosferà.

W Boomerangu organizujemy wiele imprez dla
dzieci (integracje klasowe, Andrzejki, Miko∏ajki, komu-
nie i wiele innych). U nas mo˝ecie Paƒstwo zorganizo-

waç swoim dzieciom imieniny i urodziny. Do dyspo-
zycji naszych ma∏ych goÊci mamy dwie pi´knie sale.

Zespó∏ Boomeranga dok∏ada wszelkich staraƒ
aby ka˝da z uroczystoÊci w naszej Sali zabaw

by∏a wyjàtkowa i niezapomniana.
Zapraszamy równie˝ zorganizowane
grupy ze szkó∏ i przedszkoli. Dla

Paƒstwa przygotowaliÊmy atrakcyj-
nà ofert´ na wyjÊcie do sali zabaw
w dni wolniejsze od zaj´ç.

Szczegó∏owà ofert´ znajdzie-
cie Paƒstwo na naszej stronie
www.boomerang.waw.pl lub
pod telefonem 0 514 635 600.

Ca∏y czas mamy wolne miejsca
w AKADEMII MALUCHA. Serdecz-

nie zach´camy do poznawania Êwiata
oraz do przygotowywania maluchów

do przedszkola w naszej Akademii.
Kalendarz imprez na najbli˝sze tygodnie:

• Warsztaty ceramiczne:
– 5 listopada 2009, g. 16:30–17:30 formowanie

anio∏ka
– 16 listopada 2009, g. 16:30–17:30 szkliwinie

i zdobienie aniolka
• Halloween Party – 31 paêdziernika 2009.

A w listopadzie zaprosimy wszystkie lubiàce zaba-
w´ dzieci na niesamowità imprez´ Andrzejkowà.
Do zobaczenia w Boomerangu…

Boomerang Sala Zabaw
Trakt Brzeski 35 (II pi´tro Galerii Handlowej)

Warszawa – Weso∏a
Tel. 0 514 635 600

E-mail: boomerang@boomerang.waw.pl
www.boomerang.waw.pl

Tekst sponsorow
any
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Grypa jest znana od tysiàc-
leci a co kilkadziesiàt lat
przychodzi nowa powa˝na
epidemia. W ubieg∏ym wieku
by∏o ich 3, w tym Êmiercio-
noÊna „hiszpanka”. Przez po-
nad czterdzieÊci lat spokoju,
które min´∏y od ataku wirusa
z Hong-Kongu, grypa zdà˝y∏a
w ÊwiadomoÊci spo∏eczeƒstw

stopnieç do rangi zwyk∏ego kataru. JednoczeÊnie
epidemiolodzy ju˝ od kilku lat z niepokojem wypa-
trywali kolejnego szczepu wirusa, który b´dzie
na tyle odmienny, ˝e ominie odpornoÊç wykszta∏-
conà na jego poprzedników. Wczesnym alarmem
by∏a tzw. „ptasia grypa”, wirus przenoszàcy si´
z ptaków na ludzi, który wywo∏ywa∏ infekcj´ o ci´˝-
kim przebiegu. Przez kilka lat wybijano ptaki w za-
ka˝onych hodowlach, a wielkie koncerny farmaceu-
tyczne zaj´∏y si´ opracowaniem szczepionek. Wirus
w koƒcu nie opanowa∏ umiej´tnoÊci przenoszenia
si´ z cz∏owieka na cz∏owieka. Na forum publicznym
sprawa ucich∏a, ale raz rozp´dzone badania
nad szczepionkami trwa∏y. Dla historii, która w∏a-
Ênie si´ rozgrywa – to wa˝ne.

Pandemia to nie pandemonium
Wiosnà tego roku w Ameryce Centralnej wykryto

nowy wirus grypy z grupy A czyli zdolny do szybkich
zmian i mogàcy wywo∏aç epidemi´. Poczàtkowo sà-
dzono, ˝e jest z Meksyku, póêniej wytropiono jego
prawdziwe êród∏o w Kalifornii stàd jego oficjalna na-
zwa A/California/7/2009 H1N1. Szybko si´ okaza∏o,
˝e infekcja wywo∏ana tym wirusem nie jest silniej-
sza ni˝ klasyczna grypa sezonowa, nie jest on te˝
silniej zakaêny. Jest natomiast zupe∏nie nowy i nikt
kto si´ z nim styka nie posiada na niego odporno-
Êci. Og∏oszono najpierw zagro˝enie pandemià, a po-
tem kolejne stopnie a˝ w czerwcu Âwiatowa Organi-
zacja Zdrowia og∏osi∏a stopieƒ najwy˝szy. S∏owo
pandemia êle si´ kojarzy i media nada∏y temu apo-
kaliptyczny wymiar. Nie oznacza ono jednak du˝ej
liczby ofiar; na razie jest ich tyle ile przy zwyk∏ej
grypie. Sà wÊród nich ludzie m∏odzi i zdrowi, ale to
nic nowego. Grypa jest zawsze doÊç groênà choro-
bà. S∏owo „pandemia” oznacza jedynie, ˝e nowy wi-
rus rozprzestrzenia si´ jednoczeÊnie w wielu regio-
nach Êwiata. Robi to bardzo szybko. To efekt wi´k-
szej ni˝ przed kilkudziesi´cioma laty ruchliwoÊci lu-
dzi i rzeczywiÊcie ta szybkoÊç jest niepokojàca. Ale
równoczeÊnie reakcja obronna pod postacià wypro-
dukowania szczepionki okaza∏a si´ b∏yskawiczna. 

WyÊcig formu∏y H1N1
WyÊcig do wytworzenia szczepionki ruszy∏ pi´ç

miesi´cy temu – w maju w momencie rozes∏ania
przez Âwiatowà Organizacj´ Zdrowia (WHO) do 26
wytypowanych firm farmaceutycznych specjalnych
szczepów wirusa, z których mo˝na wytworzyç szcze-
pionk´. Od tego od samego poczàtku tempo by∏o
ostre. Australijska firma Vaxine jako pierwsza doko-
na∏a uodpornienia cz∏owieka na gryp´ A/H1N1 ju˝
w trzy miesiàce po zidentyfikowaniu wirusa. Ale to
dopiero pierwsza trudnoÊç, wa˝ne jest przecie˝ wy-
produkowanie nie jednej szczepionki, ale milionów
dawek. Drugi etap wyÊcigu polega∏ wi´c na tym, kto

pierwszy uruchomi skutecznà przemys∏owà produk-
cj´. Niestety, namna˝anie szczepów przekazanych
przez WHO klasycznà metodà opartà na zarodkach
jaj kurzych sz∏o s∏abo. Da∏o to przewag´ firmom,
które stosujà metody oparte o hodowle komórkowe
ssaków, to mi´dzy innymi australijska CLS i amery-
kaƒska Baxter. 

Mi´dzy majem a sierpniem, gdy laboratoria sta-
ra∏y si´ poradziç sobie ze s∏abà wydajnoÊcià szcze-
pów i przygotowaç pierwsze partie szczepionek
do badaƒ klinicznych sezon grypowy przetoczy∏ si´
przez pó∏kul´ po∏udniowà. W tej chwili w regionach
pó∏kuli po∏udniowej o umiarkowanym klimacie (Po-
∏udniowa Afryka, po∏udnie Australii i Nowa Zelan-
dia) zachorowalnoÊç na choroby dróg oddecho-
wych wygas∏a ju˝ do poziomu letniego. Na Kara-
ibach i w Ameryce Centralnej spadek dopiero si´
zaczyna, a w tropikalnych regionach Azji i Ameryki
po∏udniowej jeszcze ciàgle roÊnie. Nowy wirus,
choç nadal niezbyt silnie zaraêliwy, korzystajàc
z braku odpornoÊci u ludzi, zajà∏ wÊród dotychcza-
sowych szczepów grypy pozycj´ dominujàcà. Cià-
gle jednak pozostaje bardzo podobny do pierwot-
nego szczepu z Kalifornii, czyli nie zyska∏ na zjadli-
woÊci a jego lekoopornoÊç wzros∏a tylko nieznacz-
nie i nadal pozostaje wra˝liwy na leki przeciwwiru-
sowe (np. Tamiflu). 

Na pó∏metku dwa do jednego dla ludzi
Tak wi´c w chwili, gdy pandemia przesz∏a pó∏

Êwiata wynik walki z wirusem to dwa do jednego
na korzyÊç ludzkoÊci. Nie uda∏o si´ go wprawdzie
powstrzymaç, ale leki przeciwwirusowe pozosta∏y
dla niego groêne a szczepionka potwierdzi∏a swojà
skutecznoÊç w badaniach klinicznych. To w∏aÊnie
trzeci etap wyÊcigu. Tu najszybsze okaza∏y si´
europejskie koncerny Novartis i GlaxoSmithKline,
og∏aszajàc pomyÊlne wyniki wst´pnych badaƒ
na poczàtku wrzeÊnia i zapowiadajàc zakoƒczenie
ca∏oÊci na paêdziernik. Wydawa∏o si´, ˝e zostawià
w tyle takiego giganta jak francuski Sanofi-Pasteur,
którego badania mia∏y trwaç nawet do stycznia,
jednak na ostatniej prostej okaza∏o si´, ˝e jest
inaczej. Bowiem ostatni etap, kto wie czy nie naj-
trudniejszy, to dopuszczenie szczepionki do obro-
tu, czyli pokonanie wszystkich procedur spraw-
dzajàcych deklarowane przez firmy skutecznoÊç
i bezpieczeƒstwo szczepionek. Rozgrywa si´ on
w∏aÊnie teraz, kiedy nadchodzàca jesieƒ otwiera
nowemu wirusowi drog´ na g´sto zaludnionà
pó∏kul´ pó∏nocnà. 

Chiny wygrywajà na w∏asnym terenie
W podgrzewanej przez media atmosferze jak

grom z jasnego nieba spad∏a deklaracja Chin, któ-
rych przedstawiciele 8 wrzeÊnia z dumà poinformo-
wali o swojej wygranej w wyÊcigu. Ich szczepionka
PANFLU. 1 jako pierwsza by∏a gotowa, przetestowa-
na i dopuszczona do obrotu. Szczepienia ju˝ rozpo-
cz´to. Szczepionk´ wyprodukowa∏a ma∏o dotàd zna-
na firma Sinovac Biotechnology Ltd. O szczegó∏ach
jej wytworzenia oraz badaniach klinicznych nie ma
˝adnych ogólnodost´pnych informacji, zaÊ rejestra-
cji dokonano na podstawie opinii 30 ekspertów, któ-
rzy jednog∏oÊnie oÊwiadczyli, ˝e szczepionka jest
dobrze tolerowana i skuteczna u wszystkich osób

mi´dzy 3 a 60 rokiem ˝ycia. Owa niezwykle zgod-
na rada da∏a Chinom presti˝ zwyci´zcy, tyle ˝e
na w∏asnych zasadach.

Dla pozosta∏ych firm zacz´∏y si´ teraz liczyç
szczegó∏y technologiczne i wczeÊniejsza obecnoÊç
na rynku. Cz´Êç koncernów przygotowuje szczepion-
ki z tak zwanym adjuwantem, czyli z jednà z opraco-
wanych niedawno substancji, które wspomagajà wy-
twarzanie odpornoÊci. Adjuwant sprawia, ˝e do uod-
pornienia cz∏owieka potrzeba jest mniejsza dawka
wyhodowanego wirusa, dzi´ki temu szczepionek
starczy dla wi´kszej liczby osób. Stany Zjednoczone
nie akceptujà adjuwantów i tam niespodziewanie
wÊród zwyci´zców w wyÊcigu znalaz∏a si´ z pozoru
zostajàca w tyle francuska Sanofi-Pasteur, której
uda∏o si´ przygotowaç dzia∏ajàcà szczepionk´ wyko-
rzystujà stare i od dawna akceptowane metody wyko-
rzystywane dla zwyk∏ej grypy sezonowej. Do gro-
na zwyci´zców do∏àczy∏a tak˝e nowatorska Medim-
mune ze szczepionkà wpryskiwanà do nosa. 

Inaczej odby∏o si´ to w Europie. Tu liczy∏o si´ czy
istnieje wczeÊniej sprawdzony model szczepionki
na gryp´ „ptasià”. Firmy, które dwa lata temu jà
opracowa∏y i sprawdzi∏y na wielu tysiàcach ochotni-
ków po zmianie szczepu wirusa z „ptasiego” na „ka-
lifornijski” mia∏y mniej badaƒ do przeprowadzenia
i jako pierwsze dosta∏y pomyÊlnà opini´ Europej-
skiej Agencji Leków. Sà to Novartis, GlaxoSmithKli-
ne (szczepionki z adjuwantem) oraz amerykaƒska
Baxter (bez bia∏ka kurzego i bez adjuwantu). Pro-
blem ze standardowym modelem jest taki, ˝e prze-
widuje on podanie dwu dawek szczepionki, podczas
gdy najnowsze badania wskazujà, ˝e wystarczy
jedna. To wprowadza troch´ ba∏aganu, ale dzi´ki
temu jest szansa, ˝e dla wi´kszoÊci ch´tnych star-
czy. Francja ju˝ szykuje punkty szczepieƒ, w Polsce
na razie podana jest tylko strategia. W pierwszej
kolejnoÊci b´dà szczepieni: pracownicy ochrony
zdrowia, kobiety w cià˝y, z grup o podwy˝szonym
ryzyku, dzieci z chorobami przewlek∏ymi, przedsta-
wiciele kluczowych s∏u˝b w paƒstwie (w tym m.in.
policja, wojsko, transport).

Tymczasem epidemia dalej si´ toczy ∏agodnie.
W Polsce zachorowalnoÊç na gryp´ wyglàda podob-
nie jak w poprzednich latach. Potwierdzonych za-
chorowaƒ na gryp´ A/H1N1 by∏o dotàd 165 i nikt
jeszcze nie umar∏. To si´ zgadza z doÊwiadczeniami
innych krajów: tam gdzie jest prawid∏owa opieka
medyczna ÊmiertelnoÊç przy zachorowaniu na gryp´
A/H1N1 nie przekracza jednego procenta. Niektóre
kraje z pó∏kuli po∏udniowej podsumowujà ju˝ swój
sezon grypowy. Nie ma hekatomby. Padajà informa-
cje, ˝e wÊród ludzi o ci´˝kim przebiegu grypy H1N1
praktycznie nie ma osób, które by∏y szczepione
na zwyk∏à gryp´. Naukowcy w∏aÊnie sprawdzajà, czy
szczepionka sezonowa chroni w jakimÊ stopniu
przed A/H1N1, ale wi´kszoÊç jest zdania, ˝e ludzie,
którzy si´ szczepià to po prostu ci rozsàdni, którzy
w czasie infekcji rzetelnie si´ leczà i dlatego nie là-
dujà w szpitalu z powik∏aniami. Nie trzeba wiele za-
chodu, ˝eby si´ do tej grupy zaliczyç.

Dorota Wroƒska
dziennikarka pisma dla lekarzy

„Medical Tribune”

Grypa  i  szczepionka - wyÊcig dooko∏a Êwiata
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